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2024 YILI NİSAN AYI TOPLANTISI II. BİRLEŞİMİ 
MECLİS GÜNDEMİNE İLİŞKİN TOPLANTI TUTANAĞI 

 
 

        1. BÖLÜM 
                                          MECLİS GÜNDEMİ 

 
 
Gündem No   : 97509404-105.02-4/2                                               Toplantı Tarihi   : 19/04/2024  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol                           Toplantı Saati     : 18.00            
                          Konak/İZMİR 
                          (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
 

 I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 
 

 II. BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI TARAFINDAN ÜST ÜNVANLI GÖREVLERE 
ATANAN PERSONELLERE İLİŞKİN BİLGİLENDİRME 
 

 1. 657 sayılı Devlet Memurları Kanununun 71., 74. ve 76. maddeleri ile 5216 sayılı Büyükşehir Belediye 
Kanununun 18/i maddesi gereği; Karşıyaka Belediyesi Başkan Yardımcısı kadrosunda bulunan Zeki 
YILDIRIM'ın, 1’inci derece Genel Sekreter Yardımcısı kadrosuna, Afete Hazırlık Şube Müdürlüğü 
Psikolog kadrosunda bulunan Fulden BAK'ın, 1’inci derece Sosyal Hizmetler Dairesi Başkanı kadrosuna 
atamaları yapılmıştır. Bilgilerinize arz ederim. Dr. Cemil TUGAY İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı. 
(İnsan Kaynakları ve Eğitim Dai.Bşk.E.1911846) 
 

 III. ÇEVRE, ŞEHİRCİLİK VE İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ BAKANLIĞI GENELGESİ 
DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIŞI GÖREVLENDİRMEYE İLİŞKİN 
BİLGİLENDİRME 
 

 1. 12 - 13 Mart 2024 tarihleri arasında Belçika'nın Brüksel kentinde CAMPAIGNers Projesi kapsamında 
3. Genel Kurul Toplantısı gerçekleştirilmiş olup; üçüncü ve son toplantıda, projede yer alan uluslararası 
ülkelerden temsilciler bir araya gelerek, sonuçlar paylaşılmış ve toplantı halka açık bir final konferans ile 
son bulduğundan bu çerçevede, hem İzmir'in iklim değişikliği ile ilgili konularda yapmış olduğu 
çalışmaları uluslararası düzeyde tanıtılabilmesi hem de proje kapsamında üretilen sonuçların interaktif 
olarak değerlendirebilme fırsatı olması amacıyla CAMPAIGNers 3. Genel Kurul Toplantısı'na 
Belediyemizi temsilen İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Dairesi Başkanı Kemal KILIÇ ve İklim Değişikliği 
ve Temiz Enerji Şube Müdürü Ahmet TOKER 11-14 Mart 2024 tarihleri arasında katılım sağlamış olup, 
personele ait yurtiçi ulaşım, iaşe, uçakla gidiş-dönüş ulaşım (hava yolu ile direkt/aktarmalı), konaklama, 
Brüksel içi ulaşım, harcırah ve diğer yasal giderleri (yurt dışı çıkış harcı, alan vergisi, seyahat sigortası) 
vb. Belediyemiz'e ait CAMPAIGNers hesap isimli EURO hesabından karşılanmıştır. Sayın Meclisimizin 
Bilgilerine arz ederim. Dr. Cemil TUGAY İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı. (İklim Değişikliği ve 
Sıfır Atık Dai.Bşk.E.1906053) 
 

 IV. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 1. 23-27 Nisan 2024 tarihlerinde EENA CONFERENCE & EXHIBITION 2024 Kuruluşu tarafından 
İspanya'nın Valencia Kentinde düzenlenecek Konsorsiyum Toplantısına İzmir Büyükşehir Belediyesi 
davet edilmekte olup,  söz konusu toplantıya İzmir Büyükşehir Belediyesi adına proje yasal sorumlusu 
İtfaiye Dairesi Başkanı İsmail DERSE, Proje koordinatörü, İtfaiye Arama Kurtarma Şube Müdür Vekili 
Şenol DEREKÖY, Supervizor Paramedik Onur KARAOT ve Teknik Komite Üyesi Paramedik Necati 
YAVAŞ'ın katılması, 23-27 Nisan 2024 tarihlerinde görevli-izinli sayılmaları ile ulaşım (hava yolu ile) 
giderleri, yurt dışı çıkış harcı, şehir içi ulaşım giderleri, harcırah, konaklama giderlerinin Proje 
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kapsamında açılan Vakıfbank T.A.O. İzmir Şubesi nezdinde 'IBB - IPROCURE SECURITY PCP' 
rumuzlu EURO hesabından karşılanması hususlarının görüşülmesi. (İtfaiye Dai.Bşk.E.1906793) 
 

 2. Belediye ve Bağlı Kuruluşları İle Mahalli İdare Birlikleri Norm Kadro İlke ve Standartlarına Dair 
Yönetmeliğin 10. ve 11. maddeleri gereğince hazırlanan ve anılan Yönetmeliğin ekinde yer alan Ek-5 
Belediye ve Bağlı Kuruluşları ile Mahalli İdare Birlikleri Kadro Cetvellerinden (II) ve (III) sayılı dolu-
boş kadro değişikliklerine ilişkin cetvellerde belirtilen kadroların iptal ve ihdası için ekli evrakların 
incelenmesi. (İnsan Kaynakları ve Eğitim Dai. Bşk.E.1913448) 
 

 3. Dokuz Eylül Üniversitesi Mühendislik Mimarlık Fakültesi Şehir ve Bölge Planlama bölümü mezunu 
Ali Süha SABUKTAY (İletişim ve Sosyal Politikalar) Danışman, Ege Üniversitesi İletişim Fakültesi 
Gazetecilik bölümü mezunu Elif DEMİRCİ İŞLEĞEN (Basın) Danışman olarak görevlendirilmiş olup; 
adı geçenlere ödenecek brüt ücretin, her türlü ödemeler dâhil Büyükşehir Belediyesi Genel Sekreterine 
ödenen brüt aylık miktarının %75 ini geçmemek şartı ve 2024-2025 Yıllarını Kapsayan 7. Dönem Toplu 
Sözleşmesinin ilgili hükmü gereğince ödenecek ücrete esas olmak üzere verilecek oranın belirlenmesi 
hususunun görüşülmesi. (İnsan Kaynakları ve Eğitim Dai. Bşk.E.1913180) 
 

 4. 5216 sayılı Büyükşehir Belediyesi Kanununun 21. maddesi kapsamında; Genel Sekreterlik Makamına 
bağlı olarak faaliyetini sürdürmekte bulunan Bilgi İşlem Dairesi Başkanlığı ile Genel Sekreter 
Yardımcılığı (Özgür Ozan YILMAZ) Makamına bağlı olarak faaliyetini sürdürmekte bulunan Etüd ve 
Projeler Dairesi Başkanlığı ve Ulaşım Dairesi Başkanlığının Genel Sekreter Yardımcılığı (Zeki 
YILDIRIM) Makamına bağlanması hususunun görüşülmesi. (İnsan Kaynakları ve Eğitim Dai. 
Bşk.E.1913290) 
  

 5. 23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramı ve bu bayram kapsamında düzenlenen etkinliklerin 
ülkemiz açısından önemi nedeniyle ilimizdeki öğrencilerimiz ile farklı illerden ve çeşitli ülkelerden 
ilimize gelecek olan öğrencilerin (06-18 yaş arası) ücretsiz girişlerden yararlanabilmeleri için 22-28 
Nisan 2024 tarihleri arasında 06-18 yaş arası öğrencilerin anılan tarihlerde İzmir Doğal Yaşam Parkına 
ücretsiz giriş yapabilmeleri hususunun görüşülmesi. (Park ve Bahçeler Dai.Bşk.E.1905400) 
 

 6. Mülkiyeti İzmir Büyükşehir Belediyesine ait olan İzmir ili, Menemen ilçesi, Yayla Mahallesindeki 
96.181,97 m2'lik 197 ada 6 numaralı parselde yeni oluşturulacak mezarlık alanı için yapılacak toprak 
dolgu sahasının işletilmesine yönelik hazırlanan ve önerge ekinde yer alan protokolün imzalanması için 
Büyükşehir Belediye Başkanına yetki verilmesi hususunun görüşülmesi. (İklim Değişikliği ve Sıfır Atık 
Dai. Bşk. E.1913761) 
 

 7. İzmir ili, Bergama ilçesi, İslamsaray Mahallesindeki 486 ada 1-2-6-7-8-10-14 numaralı parsellerdeki 
toplam 122.826 m2'lik alanın hafriyat toprağı sahası olarak işletilmesine yönelik hazırlanan ekli 
protokolün imzalanması için Büyükşehir Belediye Başkanına yetki verilmesi hususunun görüşülmesi. 
(İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Dai. Bşk. E.1913340) 
 

 8. Seferihisar Belediye Başkanlığının talebi doğrultusunda; mülkiyeti Belediyemize ait olan İzmir ili, 
Seferihisar ilçesi, Sığacık Mahallesi, 1298 ada, 1 parsel üzerinde yer alan, Sığacık Mahallesi, Teos 
Caddesi No:8 Seferihisar/İZMİR adresindeki taşınmazın önerge ekinde yer alan protokol kapsamında 
Belediye hizmetlerinde kullanılmak üzere Seferihisar Belediyesi adına 5 (beş) yıl süre ile bedelsiz olarak 
tahsis edilmesi hususunun görüşülmesi. (Emlak Yönetimi Dai.Bşk.E.1908471) 
 

 9. Yaylacık Mahallesi 191/5 Sokak No:22/1 Buca/İZMİR adresindeki; Kamuya Terkli Alanda kalan ve 
1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planında yeşil alana isabet eden 1 adet ekmek satış büfesinin işletme 
hakkının Belediye Meclisimizce belirlenecek süre ve bedel ile Grand Plaza A.Ş'ye devri ile konuya 
ilişkin hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün görüşülmesi. (Emlak Yönetimi 
Dai.Bşk.E.1905569) 
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 10. Belediyemiz Hemşehri İletişim Merkezi'nde 08/04/2022 tarihli ve 388416 sayı ile kayıtlı başvuruya 
konu; Torbalı ilçesi, Atatürk Mahallesi'nde bulunan 1514 no’lu Sokağa "Şehit Polis Ali ÖZTÜRK" 
isminin verilmesi talebinin görüşülmesi. (Harita Dai.Bşk.E.1905215) 
 

 11. Beydağ Belediye Başkanlığının 28/02/2024 tarihli, 5233 sayılı Yazısı ve eki Meclis Kararı ile 
krokilere konu; Cumhuriyet Mahallesinde bulunan isimsiz sokaklara "Orman", "Karcı"; Atatürk 
Mahallesinde bulunan isimsiz sokağa "Dumanlı"; Aktepe Mahallesinde bulunan isimsiz sokaklara 
"Kırmızı", "Özer", "Karadiş" ve "Yeşil" isimlerinin verilmesi talebinin görüşülmesi. (Harita 
Dai.Bşk.E.1905772) 
 

 12. Bornova Belediye Başkanlığının 15/03/2024 tarihli ve 142816 sayılı Yazısı ve eki krokilere konu; 
Rafet Paşa Mahallesi sınırları içerisinde bulunan 5371 no’lu Sokağın önerge ekinde yer alan krokide 
belirtildiği şekli ile bir kısmının korunması, bir kısmının da zeminde mevcut olan 5372/1 no’lu Sokağın 
devamı olarak revizyon yapılması talebinin görüşülmesi. (Harita Dai.Bşk.E.1905742) 
 

 13. İzmir Su ve Kanalizasyon İdaresi Genel Müdürlüğünün 01/09/2023 tarih ve 848178 sayılı yazısı 
doğrultusunda; 19/06/2023 tarihinde revize edilerek yürürlüğe giren, İZSU Su Havzaları Koruma 
Yönetmeliği hükümleri kapsamında, Balçova, Bostanlı, Değirmendere, Ürkmez ve Karaçam Baraj 
Havzalarında bulunan dereler ile derelerin mutlak koruma alanlarının işlenmesine yönelik hazırlanan ve 
İzmir Büyükşehir Belediye Meclisinin 13/11/2023 tarih ve 05.1151 sayılı Kararıyla onanarak 27/02/2024 
– 27/03/2024 tarihleri arasında bir ay (30 gün) süreyle askıya çıkarılan, İzmir İli, Menemen, Karşıyaka, 
Bornova, Balçova, Seferihisar, Karabağlar, Narlıdere ve Menderes İlçeleri, İzmir Büyükşehir Bütünü 
1/25.000 ölçekli Çevre Düzeni Planı Değişikliğine; Bornova İlçesi, Beşyol Mahallesi, 23093 ada, 32 
parsel maliki Mehmet DALMA, 23095 ada, 2 parsel maliki Soner DEMİREL, 23108 ada, 9 parsel ve 
23117 ada 3 parsel maliki Fahrettin ÖZBULUT, 23093 ada, 31 parsel maliki Muzaffer Mete DALAN 
vekili Av. Atılgan ÇAMUROĞLU, 23093 ada, 14, 15 ve 17 parsel maliki Yupana Telekomünikasyon 
Eleketrik Elektronik San. ve TİC. A.Ş. vekili Av. Atılgan ÇAMUROĞLU tarafından askı süresi 
içerisinde yapılan itirazların incelenmesi. (İmar ve Şehircilik Dai. Bşk. E.1905625) 
 

 14. Belediye Meclisimizin 12/02/2024 tarihli ve 04.149 sayılı Kararı ile uygun görülerek 13/03/2024 – 
15/04/2024 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Güzelbahçe ilçesi, Çamlı Mahallesi 2599 ada 1 parsele 
yönelik 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliğine askı süresi içerisinde yapılan 33 adet itirazın 
incelenmesi. (İmar ve Şehircilik Dai. Bşk. E.1913104) 
 

 15. Çiğli Belediye Meclisinin 07/06/2023 tarihli ve 05/50 sayılı Kararıyla kabul edilen, İzmir 
Büyükşehir Belediye Meclisinin 15/09/2023 tarihli ve 05.974 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun 
görülerek onanan Ahmet Efendi, Balatçık, Küçük Çiğli Mahalle sınırları içerisinde kalan alana ilişkin 
1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna askı sürecinde yapılan itirazların bir kısmının Çiğli 
Belediye Meclisinin 07/02/2024 tarihli ve 04/22 sayılı Kararı ile uygun bulunması üzerine Çiğli 
Belediye Başkanlığının 21/03/2024 tarih E-403/3646 sayılı yazısı ekinde Belediye Başkanlığımıza 
iletilen 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişiklikleri doğrultusunda, Belediye Meclisimizin 
15/09/2023 tarihli ve 05.975 sayılı Kararı ile uygun bulunarak değişiklikle onaylanan İzmir ili Çiğli 
İlçesi Ahmet Efendi, Balatçık ve Küçük Çiğli Mahallelerine ilişkin 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı 
Revizyonunda yeniden düzenlenen kısımlar için hazırlanan 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği 
önerilerinin görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai. Bşk. E.1908580) 
 

 16. Çiğli Belediye Başkanlığınca hazırlanarak Çiğli Belediye Başkanlığının 08/03/024 tarihli ve 
327/2934 sayılı yazısı ekinde değerlendirilmek üzere Belediye Başkanlığımıza iletilen 1/5000 ölçekli 
Büyükçiğli Ova Kesimi Nazım İmar Planı Değişikliği önerisinin görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai. 
Bşk. E.1909974) 
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 17. Urla Belediye Başkanlığı tarafından hazırlanan 1/1000 ölçekli Gülbahçe Mahallesi, 1. ve 3. Derece 
Arkeolojik Sit Alanı Koruma Amaçlı İmar Planı önerisi, Urla Belediye Meclisinin 06.02.2024 tarih ve 74 
sayılı kararı ile uygun görülerek, Belediye Meclisimizin 15.03.2024 tarih ve 04.430 sayılı kararı ile de 
"..söz konusu bölgedeki meri 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı ve Değişikliğinde de 
gerekli düzenlemelerin yapılması koşuluyla.." uygun bulunmuş olup; bu kapsamda hazırlanarak Urla 
Belediye Başkanlığının 29/03/2024 tarih ve E.135385 sayılı yazısı ile Belediyemize iletilen 1/5000 
ölçekli Gülbahçe Mahallesi, 1. ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanı Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı 
Değişikliği önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu doğrultusunda işlem 
yapılmak üzere karar bağlanması hususunun görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai. Bşk. E.1912913) 
 

 18. Belediye Meclisimizin 18/08/2023 tarihli ve 05.869 ve 08.570 sayılı Kararları ile uygun görülerek 
19/02/2023 tarihinde onanan Seferihisar ilçesi Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi, 1. Derece ve 3. 
Derece Arkeolojik Sit Alanlarına ilişkin 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı Değişikliği 
23.02.2023–22.03.2023 tarihleri arasında askıya çıkarılmış olup, Seferihisar İlçesi Sığacık ve Batı 
Akarca Planlama Bölgesi, 1. Derece ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanlarına ilişkin 1/5000 ölçekli 
Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı Değişikliğine; Sığacık Mahallesi, 3035 ada 12 parsel, 4028 ada 1 ve 2 
parsel ile 4029 ada 1 parsel maliki tarafından söz konusu parsellerin plan kullanım kararlarının yeniden 
düzenlenmesi talebine ilişkin askı süresi içerisinde yapılan itirazın incelenmesi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1912897) 
 

 19. Belediye Meclisimizin 12/01/2024 tarihli ve 04.67 sayılı Kararı ile uygun görülerek, 28/02/2024 
tarihinde onanan ve 05/03/2024 – 03/04/2024 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Menderes ilçesi, 
Gümüldür Atatürk, Gümüldür Fevzi Çakmak, Gümüldür İnönü Mahallesine yönelik 1/5000 ölçekli 
Nazım İmar Planı Değişikliğine, askı süresi içerisinde Nebahat BARKAN, Nedim CEVİZCİ, Mehmet 
Ali CEVİZCİ, Hatice SARIKAYA, Fatma Zehra KILIÇ adına vekili Av.İrem SARIKAYA AKBAY 
tarafından yapılan itirazların incelenmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1912289) 
 

 20. İZSU Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda; Karaburun ilçesi, Bozköy Mahallesinde atık 
suların toplanarak arıtılıp yöre sakinlerinin daha sağlıklı bir çevrede yaşamasını sağlamak amacıyla, 
15/03/2019 tarihli ve 30715 sayılı Resmi Gazete'de yayımlanan 823 sayılı Cumhurbaşkanı Kararı ile 
"Karaburun – Ildır Körfezi Özel Çevre Koruma Bölgesi" olarak ilan edilen ve İzmir I Numaralı Kültür 
ve Tabiat Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 07/05/1992 tarihli ve 3683 sayılı Kararı ile 2. Derece 
Doğal Sit Alanı olarak tescillenen alan içerisinde, "Atıksu Arıtma Tesisi Alanı" belirlenmesine ilişkin 
hazırlanan, 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı ve 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı 
Uygulama İmar Planı önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu ve 1 sayılı 
Cumhurbaşkanlığı Teşkilatı Hakkında Cumhurbaşkanlığı Kararnamesinin 109. maddesi kapsamında 
işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1911729) 
 

 21. Belediye Meclisimizin 13/10/2023 tarihli ve 05.1112 sayılı Kararı ile uygun görülerek, 05/02/2024-
05/03/2024 tarihleri arasında askıya çıkarılan; Güzelbahçe ilçesi, Kahramandere Mahallesi, 1659 ada, 3 
parsel ile Atatürk Mahallesi, 2454 ada 1 parsellerde İZSU Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda 
"Belediye Hizmet Alanı" belirlenmesine yönelik 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliklerine 
askı süresi içinde Zekeriyya EKREN'e ait itiraz dilekçesinin incelenmesi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1905306) 
 

 22. Belediye Meclisimizin 11/09/2023 tarihli ve 05.929 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun görülerek, 
21/11/2023 tarihinden itibaren bir ay süre ile askıya çıkarılan Doğanlar Mahallesi 1486 Sokak 
doğusunda yer alan Park Alanı içerisinde 5.00 m x 8.00 m ebatlarında Trafo Alanı ayrılmasına ilişkin 
1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliğine Gediz Elektrik Dağıtım A.Ş tarafından askı süresi 
içerisinde yapılan itirazın kabulüne yönelik, Bornova Belediye Meclisinin 01/02/2024 tarihli ve 35 sayılı 
Kararı ile uygun görülen 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişiklik önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1905307) 
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 23. Bornova Belediye Meclisinin 01/02/2024 tarihli ve 34 sayılı Kararı ile uygun görülen Bornova ilçesi, 
Ergene-Atatürk Mahallesi 3577 ada, 3 parsel güneyinde yürürlükteki Uygulama İmar Planında park 
olarak belirlenmiş alanda 6.50 m x 7.00 m ebatlarında 1 adet "Trafo Alanı" ayrılmasına yönelik, 1/1000 
ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1905397) 
 

 24. Çiğli Belediye Meclisinin 12/10/2023 tarihli ve 73 sayılı Kararı ile uygun görülen; Egekent 
Mahallesinde, 27K4B paftada Otopark Alanında 8.24 m x 6.52 m ebatlarında ve 27K3A paftada 
Kaldırım Alanında 7.10 m x 9.12 m ebatlarında 2 adet "Trafo Alanı" ayrılmasına yönelik, 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1905549) 
 

 25. Çiğli Belediye Meclisinin 07/06/2023 tarihli ve 50 sayılı Kararıyla uygun görülerek, Belediye 
Meclisimizin 15/09/2023 tarihli ve 05.974 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun görülerek onanan; Ahmet 
Efendi, Balatçık, Küçük Çiğli Mahalle sınırları içerisinde kalan alana yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama 
İmar Planı Revizyonuna askı sürecinde yapılan itirazların bir kısmının Çiğli Belediye Meclisinin 
07/02/2024 tarihli ve 22 sayılı Kararına yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği 
önerileri. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1908610) 
 

 26. Çiğli Belediye Meclisinin 05/01/2024 tarihli ve 09 sayılı Kararı ile uygun görülen; 1/1000 ölçekli 
Büyükçiğli Ova Kesimi Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1909965) 
 

 27. Torbalı Belediye Meclisinin 02/02/2024 tarihli ve 20 sayılı Kararı ile uygun görülen; Pancar 
Mahallesi, 108 ada, 1 parselde yer alan Resmi Kurum Alanına "İlçe Jandarma Komutanlığı" şeklinde alt 
kullanım kararı getirilmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1906104) 
 

 28. Belediye Meclisimizin 14/07/2023 tarihli ve 05.772 sayılı Kararı ile uygun görülerek, 21/08/2023 
tarihinde onanan; Ödemiş ilçesi, Güney Çevre Yolu (Güney Kesim) 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Revizyonuna askı süresi içerisinde yapılan itirazlar kapsamında, Umurbey Mahallesi, 762 ada, 398 
parselin bulunduğu alana ilişkin, Ödemiş Belediye Meclisinin 18/12/2023 tarihli ve 136 sayılı Kararı ile 
uygun görülerek Belediye Başkanlığımıza iletilen, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği 
önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1906589) 
 

 29. Belediye Meclisimizin 14/07/2023 tarihli ve 05.772 sayılı Kararı ile uygun görülerek, 21/08/2023 
tarihinde onanan; Ödemiş ilçesi, Güney Çevre Yolu (Güney Kesim) 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Revizyonuna askı süresi içerisinde yapılan itirazlar kapsamında Üçeylül Mahallesi, 830 ada, 124 parselin 
bulunduğu alana yönelik, Ödemiş Belediye Meclisinin 18/12/2023 tarihli ve 155 sayılı Kararı ile uygun 
görülen, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1905610) 
 

 30. Belediye Meclisimizin 14/07/2023 tarihli ve 05.772 sayılı Kararı ile uygun görülerek, 21/08/2023 
tarihinde onanan; Ödemiş ilçesi Güney Çevre Yolu (Güney Kesim) 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Revizyonuna askı süresi içerisinde yapılan itirazlar kapsamında; Cumhuriyet Mahallesi, 641 ada, 95 
parselin bulunduğu alana yönelik, Ödemiş Belediye Meclisinin 18/12/2023 tarihli ve 137 sayılı Kararı 
ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi.  (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1906547) 
 

 31. Belediye Meclisimizin 14/07/2023 tarihli ve 05.772 sayılı Kararı ile uygun görülerek, 21/08/2023 
tarihinde onanan; Ödemiş İlçesi Güney Çevre Yolu (Güney Kesim) 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Revizyonuna askı süresi içerisinde yapılan itirazlar kapsamında küçük sanayi alanları ile ilgili 
hükümlerin yer aldığı 3.12.8. No’lu Plan Notunun yeniden düzenlenmesine yönelik, Ödemiş Belediye 
Meclisinin 18/12/2023 tarihli ve 145 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar 
Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1906511) 
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 32. Belediye Meclisimizin 14/07/2023 tarihli ve 05.772 sayılı Kararı ile uygun görülerek, 21/08/2023 
tarihinde onanan; Ödemiş ilçesi Güney Çevre Yolu (Güney Kesim) 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Revizyonuna askı süresi içerisinde yapılan itirazlar kapsamında sanayi alanları ile ilgili hükümlerin yer 
aldığı 3.12.9. No’lu Plan Notunun yeniden düzenlenmesine yönelik, Ödemiş Belediye Meclisinin 
18/12/2023 tarihli ve 146 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1906489) 
 

 33. Belediye Meclisimizin 14/07/2023 tarihli ve 05.772 sayılı Kararı ile uygun görülerek, 21/08/2023 
tarihinde onanan; Ödemiş ilçesi Güney Çevre Yolu (Güney Kesim) 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Revizyonuna askı süresi içerisinde yapılan itirazlar kapsamında sanayi alanları ile ilgili hükümlerin yer 
aldığı 3.12.9. No’lu Plan Notunun yeniden düzenlenmesine yönelik, Ödemiş Belediye Meclisinin 
18/12/2023 tarihli ve 147 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1906469) 
 

 34. Belediye Meclisimizin 14/072023 tarihli ve 05.772 sayılı Kararı ile uygun görülerek, Başkanlık 
Makamınca 21/08/2023 tarihinde onaylanan Ödemiş İlçesi Güney Çevre Yolu (Güney Kesim) 1/1000 
ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna askı süresi içerisinde yapılan itirazlar kapsamında 1985 yılı 
öncesi parselasyonu tamamlanmış alanların uygulamaları ile ilgili plan notu ilavesine ilişkin, Ödemiş 
Belediye Meclisinin 18/12/2023 tarihli, 133 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli Uygulama 
İmar Planı Plan Notu Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1906536) 
 

 35. Belediye Meclisimizin 14/07/2023 tarihli ve 05.772 sayılı Kararı ile uygun görülerek, Başkanlık 
Makamınca 21/08/2023 tarihinde onaylanan Ödemiş İlçesi Güney Çevre Yolu (Güney Kesim) 1/1000 
Ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna askı süresi içerisinde yapılan itirazlar kapsamında Umurbey, 
Emmioğlu, Üçeylül, Cumhuriyet ve Atatürk Mahallerinde toplamda 16 adet trafo alanı belirlenmesine 
ilişkin, Ödemiş Belediye Meclisinin 18/12/2023 tarihli, 165 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 
ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1905639) 
 

 36. Belediye Meclisimizin 14/07/2023 tarihli ve 05.772 sayılı Kararı ile uygun görülerek, Başkanlık 
Makamınca 21/08/2023 tarihinde onaylanan Ödemiş İlçesi Güney Çevre Yolu (Güney Kesim) 1/1000 
ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna askı süresi içerisinde yapılan itirazlar kapsamında Emmioğlu 
Mahallesi 606 ada, 17 parselin bulunduğu alan ile küçük sanayi alanlarına ait 3.12.8. no’lu plan notunun 
yeniden düzenlenmesine ilişkin, Ödemiş Belediye Meclisinin 18/12/2023 tarihli, 144 sayılı Kararı ile 
uygun görülen, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1906691) 
 

 37. Belediye Meclisimizin 14/07/2023 tarihli ve 05.772 sayılı Kararı ile uygun görülerek, Başkanlık 
Makamınca 21/08/2023 tarihinde onaylanan Ödemiş İlçesi Güney Çevre Yolu (Güney Kesim) 1/1000 
Ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna askı süresi içerisinde yapılan itirazlar kapsamında 
Cumhuriyet Mahallesi, 228 ada, 20 parselin bulunduğu alana ilişkin, Ödemiş Belediye Meclisinin 
18/12/2023 tarihli, 167 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği 
önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1905544) 
 

 38. Belediye Meclisimizin 14/07/2023 tarihli ve 05.772 sayılı Kararı ile uygun görülerek, Başkanlık 
Makamınca 21/08/2023 tarihinde onaylanan Ödemiş İlçesi Güney Çevre Yolu (Güney Kesim) 1/1000 
ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna askı süresi içerisinde yapılan itirazlar kapsamında Ocaklı 
Mahallesi 1497 parselin bulunduğu alana ilişkin, Ödemiş Belediye Meclisinin 18/12/2023 tarihli, 138 
sayılı kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1906628) 
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 39. Belediye Meclisimizin 14/07/2023 tarihli ve 05.772 sayılı Kararı ile uygun görülerek, Başkanlık 
Makamınca 21/08/2023 tarihinde onaylanan Ödemiş İlçesi Güney Çevre Yolu (Güney Kesim) 1/1000 
ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna askı süresi içerisinde yapılan itirazlar kapsamında Üçeylül 
Mahallesi 1246 ada, 412 parselin bulunduğu alana ilişkin, Ödemiş Belediye Meclisinin 18/12/2023 
tarihli, 142 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. 
(İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1906601) 
 

 40. Kemalpaşa Belediye Meclisinin 01/12/2023 tarihli ve 05/198 sayılı Kararıyla uygun görülen; 
Soğukpınar Mahallesi, 130 adanın imar hatlarının düzenlenmesine yönelik 1/1000 ölçekli Uygulama 
İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1906032) 
 

 41. Menderes Belediye Meclisinin 05.10.2023 tarih 119 sayılı kararı ile kabul edilen, Menderes İlçesi, 
Menderes (Barbaros) Mahallesi, 662 ada 1 parselin tamamı ile 968 ve 3396 parsellerin bir kısmının 3. 
Derece Arkeolojik Sit Alanı olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı 
Uygulama İmar Planı önerisi; İzmir Büyükşehir Belediye Meclisinin 15/12/2023 tarihli ve 05.1367 sayılı 
kararı ile uygun bulunarak 2863 sayılı yasa kapsamında İzmir I Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma 
Bölge Kurulu Müdürlüğüne iletilmiş olup, Anılan kurulun 22.03.2024 tarih, 17485 sayılı kararında 
"..1/1000 ölçekli koruma amaçlı uygulama imar planı ve açıklama raporunun ise plan notu ilavesi ile 
2863 sayılı Yasa kapsamında tadilen uygun olduğuna karar verildi." denildiğinden söz konusu kurul 
kararı doğrultusunda hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1909886) 
 

 42. Tire Belediye Meclisinin 07/02/2024 tarihli ve 17 sayılı Kararı ile uygun görülen; Duatepe 
Mahallesi, Küçük Sanayi Sitesi ile Mezarlık arasında yer alan 1648 ila 1659 adaları kapsayan alanın, 
Danıştay 6. Dairesinin Kararı doğrultusunda yeniden düzenlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama 
İmar Planı önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1906209) 
 

 43. Kiraz Belediye Meclisinin 01/12/2023 tarihli ve 81 sayılı Kararı ile uygun görülen; Yenimahalle, 113 
ada 1, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14, 15, 16, 18, 20, 21, 22, 36 ve 37 no’lu parsellerin bulunduğu alanda 
kullanım kararlarının, imar hatlarının yol genişliklerinin ve güzergâhlarının yeniden belirlenmesine 
ilişkin 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1906768) 
 

 44. Seferihisar Belediye Meclisinin 06/02/2024 tarihli ve 12 sayılı Kararı ile uygun görülen; Beyler 
Mahallesi, 136 ada, 7 parselde "Güneş Enerji Santrali" belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama 
İmar Planı önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1906360) 
 

 45. Çeşme Belediye Meclisinin 05/03/2024 tarihli ve 24 sayılı Kararı ile uygun görülen; İzmir 1 
Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı doğrultusunda hazırlanan, Çeşme ilçesi, 
Sakarya Mahallesi, 184 ada 19 parsel numarası ile kayıtlı tescilli hamam yapısının çevresel ilişkilerini 
sürdürmeye olanak sağlayacak şekilde taşınmazın kuzeyindeki çıkmaz sokağın korunması ve Konut 
Alanı olan işlevinin Geleneksel Ticaret olarak belirlenmesini içeren 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı İmar 
Planı Değişikliği Önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında işlem 
yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1907940) 
 

 46. Selçuk Belediye Meclisinin 07/12/2023 tarihli ve 182 sayılı Kararı ile uygun görülen; M18b03-c-1-a 
ve M18b-03d-2-b paftalarda Enerji Nakil Hattı güzergâhının belirlenmesine yönelik hazırlanan 1/1000 
ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1908865) 
 

 47. Buca Belediye Meclisinin Efeler Mahallesi, Koşuyolu Caddesinin Planlı Alanlar İmar 
Yönetmeliğinin ilgili maddeleri kapsamında Yönetmelikte belirtilen ticari kullanımların zemin katlarda 
yer alabilmesine yönelik, 01/02/2024 tarihli ve 22 sayılı Kararının görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1906298) 
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 48.  Karşıyaka ilçesi, Örnekköy Mahallesi, 7443 Sokak ile Nazım Hikmet Bulvarı'nın, Planlı Alanlar 
İmar Yönetmeliğinin ilgili maddeleri kapsamında, Yönetmelikte belirtilen ticari kullanımların zemin 
katlarda yer alabilmesine ilişkin Karşıyaka Belediye Meclisinin 01/02/2024 tarihli ve 10 sayılı Kararının 
görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1906843) 
 

 V. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 

 1. 4736 sayılı Kamu Kurum ve Kuruluşlarının Ürettikleri Mal ve Hizmet Tarifeleri İle Bazı Kanunlarda 
Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun ile birlikte 2022 ve 2023 yılındaki uygulamalar göz önünde 
bulundurulduğunda;  
• "1 Mayıs Emek ve Dayanışma Günü" süresince (1 Mayıs 2024),  
• "19 Mayıs Atatürk'ü Anma, Gençlik ve Spor Bayramı" süresince (19 Mayıs 2024),  
• "Kurban Bayramı" süresince (15-19 Haziran 2024),  
• "15 Temmuz Demokrasi ve Milli Birlik Günü" süresince (15 Temmuz 2024),  
• "30 Ağustos Zafer Bayramı" süresince (30 Ağustos 2024), 
• "29 Ekim Cumhuriyet Bayramı" süresince (29 Ekim 2024) tarihlerindeki kutlama ve etkinliklerine 
hemşehrilerimizin katılımını kolaylaştırmak, birlik ve beraberliğimizi pekiştirmek, toplu ulaşım 
araçlarının kullanımını özendirmek ve özel araçların oluşturacağı trafik yoğunluğunu azaltmak amacıyla, 
bayram öncesi Cumhurbaşkanı tarafından 4736 sayılı Yasanın birinci maddesinin birinci fıkrasından 
muaf tutulması ile ilgili karar alınması halinde, ESHOT Genel Müdürlüğü ile denetimindeki 
Kooperatifler ile birlikte Belediyemiz ulaşım paydaşlarının (Metro A.Ş, İzban A.Ş, İzdeniz A.Ş, İzulaş 
A.Ş.) toplu ulaşım araçlarında (Havalimanı, Baykuş, Bilet 35, Kontörlü Ulaşım Kartları ile Oto Tahsis ve 
Bağlı Kalma Tarifesi hariç) ücretsiz tarife uygulanması, muaf tutulması ile ilgili karar alınmaması 
halinde ise yalnız 1 Mayıs 2024, 19 Mayıs 2024, 15-19 Haziran 2024,15 Temmuz 2024, 30 Ağustos 
2024, 29 Ekim 2024 günleri, ESHOT Genel Müdürlüğü ile denetimindeki Kooperatifler ile birlikte 
Belediyemiz ulaşım paydaşlarının (Metro A.Ş, İzban A.Ş, İzdeniz A.Ş, İzulaş A.Ş.) toplu ulaşım 
araçlarında (Havalimanı, Baykuş, Bilet 35, Kontörlü Ulaşım Kartları ile Oto Tahsis ve Bağlı Kalma 
Tarifesi hariç) geçerli olan fiyat tarifesi üzerinden %50 indirimli olarak belirlenmesi, ayrıca İzmir 
Büyükşehir Belediye Meclisinin Kararı ile belirlenecek 2024 yılı içerisindeki: 
• "23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramı" süresince (23 Nisan 2024), 
• "1 Mayıs Emek ve Dayanışma Günü" süresince (1 Mayıs 2024), 
• "19 Mayıs Atatürk'ü Anma, Gençlik ve Spor Bayramı" süresince (19 Mayıs 2024), 
• "Kurban Bayramı" süresince (15-19 Haziran 2024), 
• "15 Temmuz Demokrasi ve Milli Birlik Günü" süresince (15 Temmuz 2024), 
• "30 Ağustos Zafer Bayramı" süresince (30 Ağustos 2024), 
• "29 Ekim Cumhuriyet Bayramı" süresince (29 Ekim 2024) 
tarihlerindeki "Resmi ve Dini Bayramlarda Uygulanacak Toplu Ulaşım Fiyat Tarifesi"nden 
kaynaklanacak finansman açığının (gelir kayıpları) İzmir İnovasyon ve Teknoloji Anonim Şirketi 
tarafından, Resmi ve Dini Bayramlar dışında kalan günlerde uygulanan mevcut "Toplu Ulaşım Fiyat 
Tarifesi"ne göre kesin hakediş hesaplamalarının yapılarak, imzalı ve onaylı şekilde İzmir Büyükşehir 
Belediyesi - Toplu Ulaşım Hizmetleri Şube Müdürlüğüne gönderilmesi suretiyle; gerçekleştirilecek 
hizmet projesi kapsamında, ücret farklarının Belediyemiz bütçesinden karşılanması hususlarının 
oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk – Plan ve Bütçe Komisyonları Raporu. (Ulaşım 
Dai.Bşk.E.1905902)  
 

 2. 5216 sayılı Büyükşehir Belediyesi Kanununun 7. ve 24. maddeleri, 5393 sayılı Belediye Kanununun 
14. ve 60. maddeleri ile Sosyal Yardım Yönetmeliğinin 6. maddesi gereğince yapılması planlanan 
yardımlarımızın Belediyemize bağlı Sosyal Yardımlar Şube Müdürlüğümüz uzman ekipleri tarafından 
yapılan incelemeler çerçevesinde yardım alması uygun görülen ihtiyaç sahibi emeklilerimize Emekli 
Dayanışma Kartı verilmesi ve bu kart ile su kullanımının ilk 4 metreküpünün ücretsiz, sonraki 
kullanımlarının ise %50 indirimli olmak üzere fatura desteği sağlanması, yine bu destek kartı ile ihtiyaç 
sahibi emeklilerimize market ve kira desteklerinin verilmesi hususlarının oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Hukuk – Plan ve Bütçe Komisyonları Raporu. (Sosyal Hizmetler Dai. 
Bşk.E.1906498) 
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 3. 5216 sayılı Büyükşehir Belediyesi Kanununun 7. ve 24. maddeleri, 5393 sayılı Belediye Kanununun 
14. ve 60. maddeleri ile Sosyal Yardım Yönetmeliğinin 6. maddesi gereğince yapılması planlanan 
yardımlarımızın Belediyemize bağlı Sosyal Yardımlar Şube Müdürlüğümüz uzman ekipleri tarafından 
yapılan incelemeler çerçevesinde yardım alması uygun görülen 0 - 4 yaş ( 0-48 ay ) arası çocuğu 
bulunan annelerin çocukları ile birlikte sosyal hayatta daha aktif yer alabilmesi için İzmir Büyükşehir 
Belediyesine bağlı tüm toplu taşıma araçlarında çocukları yanında iken kullanabileceği aylık 60 kontör 
yüklü Anne Dayanışma Kartı verilmesi hususunun; Hukuk Komisyonunca oyçokluğu ile uygun 
bulunduğuna, Plan ve Bütçe Komisyonunca Adalet ve Kalkınma Partisi Mensubu ve aynı zamanda 
Plan ve Bütçe Komisyonu Üyeleri Ercan TEKİN ve Kazım ERTEN’in “Anne dayanışma kartı hakkında 
komisyona sevkedilen önerge mevcut hakları azaltan bir önergedir. Bu nedenle Adalet ve Kalkınma 
Partisi Grubu adına red oyu kullanıyoruz.” şeklindeki muhalefet şerhine karşılık oyçokluğu ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Müşterek Rapor. (Sosyal Hizmetler Dai. Bşk.E.1906323) 
 

 4. İzmir Büyükşehir Belediyesi İZSU Genel Müdürlüğünün 2024 Yılı Mayıs Ayı Olağan Genel Kurul 
Toplantısında alacağı kararla, 1 Haziran 2024 tarihinden itibaren geçerli olmak üzere tüm abonelerimizin 
tarifelerinde 0-4 metreküp su ve atık su tüketim bedellerinde % 25 oranında indirim yapılması hususunun; 
Hukuk Komisyonunca oyçokluğu ile uygun bulunduğuna; Plan ve Bütçe – Esnaf, Meslek Odaları ve 
Tüketiciyi Koruma Komisyonlarınca Adalet ve Kalkınma Partisi Mensubu ve aynı zamanda Plan ve 
Bütçe - Esnaf, Meslek Odaları ve Tüketiciyi Koruma Komisyonları Üyeleri Ercan TEKİN, Kazım 
ERTEN, Hakan KALFAOĞLU ve Latif AYDEMİR’in “Yapılan indirim yetersizdir. Talebimiz bu indirim 
oranının % 50 olmasıdır. Bu nedenle Adalet ve Kalkınma Partisi Grubu olarak Komisyon Kararına red 
oyu kullanmaktayız.” şeklindeki muhalefet şerhine karşılık oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin 
Müşterek Rapor. (Meclis Şb. Md. E.1909505) 
 

 5. Belediyemiz taşınmaz mallarının Tapu Sicil Müdürlüklerinde satışı, ifrazı, tevhidi, yol ve yeşil alana 
terkini, her türlü cins, miktar, hudut ve isim tashihinin yapılması, takas ve trampa işlemleri, hibe bağış, 
satın alma, satış vaadi ve istimlak takrirlerinin verilmesi, mahkeme kararlarının yerine getirmeye, kat 
karşılığı inşaat sözleşmesi yapılması her türlü intifa, irtifak hakkının tesis ve terkin edilmesi, 
Belediyemiz lehine ve aleyhine ipotek işlemlerinin yapılması ve kaldırılması tapu sicillerinde her türlü 
şerh ve takyidin verilmesi ve kaldırılması, Belediyemiz ortağı olduğu şirketlere, ayni sermaye olarak 
taşınmaz devrine yönelik işlemlerin yürütülmesi, 634 sayılı Kanun kapsamında kat irtifakı ve kat 
mülkiyeti kurulması konularında vekalet verilmesi hususunda Başkanlık Makamına yetki verilmesi için 
gerekli kararın alınması hususlarının oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk Komisyonu 
Raporu. (Emlak Yönetimi Dai. Bşk.E.1905065) 
 

 VI. BİRİNCİ BİRLEŞİMDE GÜNDEMDE BIRAKILAN BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİNİN               
2023 YILI FAALİYET RAPORUNUN GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 VII. BİRİNCİ BİRLEŞİMDE GÜNDEMDE BIRAKILAN ESHOT GENEL MÜDÜRLÜĞÜNÜN 
2023 YILI FAALİYET RAPORUNUN GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 VIII. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 IX. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
 

 X. TOPLANTI GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
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2. BÖLÜM 
2024 YILI NİSAN AYI II. BİRLEŞİMİ TOPLANTI TUTANAĞI 

 
 
Tutanak No   : 97509404-105-05-4/2                                        Toplantı Tarihi   : 19/04/2024  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol                    Toplantı Saati    : 18.00      
                          Konak/İZMİR                
                          (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
 
TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Cemil TUGAY, Eşref ÇAKIR, Hacer TAŞ GÜLTEPE, 
İsmail YÜZER, Sedef CEM, Mustafa GENÇ, Emine Helil İNAY KINAY, Elvin SÖNMEZ GÜLER, 
Zafer Levent YILDIR, Abdulvahap BATİHAN, Mehmet TÜRKBAY, Şepnem TÜRE, Yağmur 
YURDAKUL ÖZKAN, Volkan KOÇANALI, Mustafa VATANSEVER, Mehmet Mithat 
SALEPCİOĞLU, Mehmet Atilla BAYSAK, Saadet ÇAĞLIN, Candaş YETER, Tuğçe 
GÜLCÜLER, Saygın İKİZ, Aras KAYNARCA, Melda ERBAYKENT, Leman TUNUS, İpek KUL, 
İsmail SARI, Onur Emrah YILDIZ, Rifat ÖZER, Yakup YENİCE, Niyazi ARSLAN, Gözde Çelik 
ÖZOĞUL, Övünç DEMİR, İbrahim ÖZ, Zümer Timur MERT, Sultan İPEKLİ AKSOY, Semiha 
MEMİŞ SARAÇ, Erdal KARAGÖZ, Uygar KANMIŞ, Ünal IŞIK, Ulaş İsmail ŞENOL, Neriman 
BALCI TÜRKERİ, Hazel ÖZTÜRK IŞIK, Hediye KAYA, Günay ÖNDER, Muhittin Cumhur 
ŞENER, Ufuk AYKOL, Metin KIRAL, Mehmet TÜRKMEN, Orhan BERBER, Ahmet Cemil 
BALYELİ, Mükremin ZÜLKADİROĞLU, Seyhan Müşerref KURALI, Tülay HORASAN, Ferdi 
HEPYILMAZ, Rüzgar SÖNMEZ, Tanju ÇELİK, Ege Batu ELTEZ, Ali BOR, Osman Selim TOK, 
Erdoğan ÇOBAN, Erol GÜNGÖR, Savaş DAĞDEVİREN, Gizem ÇETİNKAYA ÜLKER, Kamil 
TAŞAL, Hidayet PETİN, Görkem ÇOLAK, Yalçın KAYA, Onur YİĞİT, Ali Eren ALİBEŞEOĞLU, 
Banu GENÇKAN, Onur TOPUZ, Nurcan ADIGÜZEL, Selçuk BALKAN, Tamer İMAL, Umut 
ERGÜL, Devrim AKSEKİ, Dinçer GÖZMEN, Hatice SEMERCİ, Erman UZUN, Erhan ERDİL, 
Celal YILDIZ, Aydın ÖZDEMİR, Ender BEYAZYILDIRIM, Doğukan MALTEPE, Ceren TÜRER 
UYKAL, Ahmet GÜNEY, Hüseyin Okan ÜRKMEZ, Köksal YILDIRIM, Onur SAATLI, Banu 
AYHAN, Barış DALGIÇ, Esra KOÇDEMİR, Ayhan KAYA, Çiler GÜREL, Gazi GENÇOĞLU, 
Özgür KORKMAZ, Özge ÖZKARAKAŞ ESEROĞLU, Davut SAKARSU, Bekir GÜNDOĞDU, 
Şükrü SÜREROĞLU, Gökalp Erhan GÜZEL, Nuri CAFEROĞLU, Metin ERKAN, Doğuş BAYIR, 
Altan İNANÇ, Memet EREN, Saniye FIÇI, Osman YURTSEVEN, Ümran GÖÇEN, Sema 
BODUR, Deniz VURAL, Bilge KASIRGA SÖZCÜ, Gazanfer YAVAŞ, Raife KARABATAK, 
Burçin Kevser SEVİL, İsa NEZİR, Bahadır ALTINKESER, Hakan KALFAOĞLU, Kazım ERTEN, 
Fırat EROĞLU, Derya PALA, Ercan TEKİN, Selma KISA, Adem ÖZTÜRK, Hakan YILDIZ, 
Emrah EROL, Latif AYDEMİR, Erdem ÖKSÜZ, Erdal SEYİTLER, Özgür KANER, Sezgin 
ÖZGEN, Gizem AKYÜZ DUMAN, Enes UĞUZ, Feyzullah ERGİN, Yetkin YILDIZ, Dilaver 
KİŞİLİ, Ferhat UYSAL, Nail KOCABAŞ, Uğur İnan ATMACA, Mehmet Emin DAVRAN, Halil 
DEVECİ, Oktay SALDUZ, Okan BİLDİRİCİ, Mustafa BAHAR, Mustafa ÖZTÜRK, Sebahattin 
GÜZEL, Sercan AKMAN, Adbdulhakim EVİN, Ümit CİNGÖZ, İsmail HANCI, Hasan Aytaç 
BAŞTUĞ, Yusuf MERT, Mesut Yaşar AYBAR, Hilal SADIKOĞLU AKAR, Mehmet 
ÇELTİKCOĞLU, Serkan ÖZBEK, Hüsnü BOZTEPE. 
 
TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Görkem DUMAN, Ömer EŞKİ, Mehmet ÇITAK, Behice 
Yıldız ÜNSAL, Nilüfer BAKOĞLU AŞIK, Mustafa ÖZUSLU, Nilüfer ÇINARLI MUTLU, Kazım 
UMDULAR, İrfan ÖNAL, Mehmet Cengiz SARIOĞLU, Mustafa TURAN, Selçuk KARAKÜLÇE, 
İlkay ÇİÇEK, Emel ÜRPER, Hayati OKUROĞLU, İsmail YETİŞKİN, Lal DENİZLİ,                           
Adil KIRGÖZ, Nasuh COŞKUN, Filiz CERİTOĞLU SENGEL, Mustafa GÜNAY, İlkay GİRGİN 
ERDOĞAN, Şakir BAŞARAN, Nail KAHRAMAN, Yunus Nadi ERGEN, Aydın PEHLİVAN, 
Serkan ACAR. 
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I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 
BAŞKAN: Değerli Meclis Üyelerimiz, Saygıdeğer Meclis Üyelerimiz, Sayın Basın Mensupları ve 
Çok Değerli Konuklarımız, İzmir Büyükşehir Belediyemizin 2024 Yılı Nisan Ayı Toplantısının                           
II. Birleşimini açıyorum, hepiniz hoş geldiniz. Gündemde önce iki tane bilgilendirme var. Bu 
bilgilendirmeler aslında yazılı olarak önünüzde var. Bugün Faaliyet Raporunu da görüşeceğiz, onun 
için okunmuş sayılması konusunu oylarınıza sunuyorum… “Nasılsa var” diye, elinizdeki 
kâğıtlarda... Kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir.  
 
II. BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI TARAFINDAN ÜST ÜNVANLI GÖREVLERE 
ATANAN PERSONELLERE İLİŞKİN BİLGİLENDİRME 
DİVAN KÂTİBİ: 657 sayılı Devlet Memurları Kanununun 71., 74. ve 76. maddeleri ile 5216 
sayılı Büyükşehir Belediye Kanununun 18/i maddesi gereği; Karşıyaka Belediyesi Başkan 
Yardımcısı kadrosunda bulunan Zeki YILDIRIM'ın, 1’inci derece Genel Sekreter Yardımcısı 
kadrosuna, Afete Hazırlık Şube Müdürlüğü Psikolog kadrosunda bulunan Fulden BAK'ın, 
1’inci derece Sosyal Hizmetler Dairesi Başkanı kadrosuna atamaları yapılmıştır. Bilgilerinize arz 
ederim. Dr. Cemil TUGAY İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı. (İnsan Kaynakları ve Eğitim 
Dai.Bşk.E.1911846) 
 
III. ÇEVRE, ŞEHİRCİLİK VE İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ BAKANLIĞI GENELGESİ 
DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIŞI GÖREVLENDİRMEYE İLİŞKİN 
BİLGİLENDİRME 
1. 12 - 13 Mart 2024 tarihleri arasında Belçika'nın Brüksel kentinde CAMPAIGNers Projesi 
kapsamında 3. Genel Kurul Toplantısı gerçekleştirilmiş olup; üçüncü ve son toplantıda, projede 
yer alan uluslararası ülkelerden temsilciler bir araya gelerek, sonuçlar paylaşılmış ve toplantı 
halka açık bir final konferans ile son bulduğundan bu çerçevede, hem İzmir'in iklim değişikliği 
ile ilgili konularda yapmış olduğu çalışmaları uluslararası düzeyde tanıtılabilmesi hem de proje 
kapsamında üretilen sonuçların interaktif olarak değerlendirebilme fırsatı olması amacıyla 
CAMPAIGNers 3. Genel Kurul Toplantısı'na Belediyemizi temsilen İklim Değişikliği ve Sıfır Atık 
Dairesi Başkanı Kemal KILIÇ ve İklim Değişikliği ve Temiz Enerji Şube Müdürü Ahmet TOKER 
11-14 Mart 2024 tarihleri arasında katılım sağlamış olup, personele ait yurtiçi ulaşım, iaşe, 
uçakla gidiş-dönüş ulaşım (hava yolu ile direkt/aktarmalı), konaklama, Brüksel içi ulaşım, 
harcırah ve diğer yasal giderleri (yurt dışı çıkış harcı, alan vergisi, seyahat sigortası) vb. 
Belediyemiz'e ait CAMPAIGNers hesap isimli EURO hesabından karşılanmıştır. Sayın 
Meclisimizin Bilgilerine arz ederim. Dr. Cemil TUGAY İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı. 
(İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Dai.Bşk.E.1906053) 
 
IV. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
BAŞKAN: Başkanlık Makamınca Gündeme Eklenen Önergeleri. Yine eğer uygun görürseniz 
madde numaralarıyla görüşelim. Uygun mudur Sayın Grup Başkan Vekilleri?  
ZAFER LEVENT YILDIR: Uygundur Başkan’ım. 
NAİL KOCABAŞ: Uygundur. 
BAŞKAN: Peki teşekkür ederim. Evet 1 no’lu Önergemiz? 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: 1 no’lu Önergemizin doğrudan Mecliste oylanmasını öneriyoruz. 
BAŞKAN: Var mı şeyiniz? 
NAİL KOCABAŞ: Uygundur. 
BAHADIR ALTINKESER: Uygundur. 
BAŞKAN: Sayın KOCABAŞ? Sayın ALTINKESER? 1 no’lu Önergenin doğrudan kabulünü 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Bu arada birden 
fazla Önergeyi şey yapabiliriz eğer isterseniz. 2, 3 pardon… Evet 2 no’lu Önergeyi söyleyin… 
ZAFER LEVENT YILDIR: Hazırlık yaptık Başkan’ım, onları okuyacak arkadaşımız. 
BAŞKAN: Tamam. 
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ELVİN SÖNMEZ GÜLER: Evet, 2 no’lu Önergenin de doğrudan oylanmasını öneriyoruz; ama 
3’le ilgili bir ekimiz olacak, o yüzden onu dâhil edemiyorum.  
BAŞKAN: Peki 2 no’lu Önergeyi… 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: Yani 2, 4 ve 5’i bir araya getirebiliriz isterseniz. 
BAŞKAN: Peki, önce 2 no’lu Önergeyi söyleyelim. Sayın KOCABAŞ? Sayın ALTINKESER? 2 
no’lu Önergenin doğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 
ile kabul edilmiştir. 3 no’lu Önerge? 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: 3 no’lu Önergenin de aslında doğrudan oylanmasını öneriyoruz 
ama… Pardon. Buradaki oranın %75’ini geçmemek şartıyla, bu maddenin içinde yer alan oranın 
doğrudan %75 olarak sabitlenmesini öneriyoruz. 
BAŞKAN: Uygun mudur acaba? Uygun mudur?  
NAİL KOCABAŞ: Uygundur. 
SALONDAN: Sabitliyoruz. 
BAŞKAN: Sayın KOCABAŞ? Sayın ALTINKESER? 3 no’lu Önergenin Büyükşehir Belediyesi 
Genel Sekreterine ödenen brüt aylık miktarın %75’inin ödenmesi kaydıyla kabulünü 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 4 ve 5 no’lu 
Önergeler galiba değil mi? 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: 4, 5, 6 ve 7. maddelerin doğrudan oylanmasını öneriyoruz. 4, 5, 6, 7. 
NAİL KOCABAŞ: Uygundur. 
BAHADIR ALTINKESER: Uygundur. 
BAŞKAN: 4, 5, 6 ve 7 no’lu Önergenin doğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 8? 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: 8. maddenin Bütçe – Hukuk Komisyonuna havalesini öneriyoruz. 
BAŞKAN: Sizlerin görüşü? Sayın KOCABAŞ? Sayın ALTINKESER? 
NAİL KOCABAŞ: Uygundur. 
BAHADIR ALTINKESER: Bütçe – Hukuk.  
BAŞKAN: 8 no’lu Önergenin Plan ve Bütçe - Hukuk Komisyonlarına havalesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 9? 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: 9. maddenin doğrudan oylanmasını öneriyoruz. 
BAŞKAN: Uygun mudur?  
NAİL KOCABAŞ: Uygundur. 
BAŞKAN: 9 no’lu Önergenin doğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 10? 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: 10. maddenin Hukuk - İmar Komisyonuna havalesini öneriyoruz. 
BAŞKAN: Uygun mudur acaba Sayın KOCABAŞ? Sayın ALTINKESER?  
NAİL KOCABAŞ: Uygundur. 
BAHADIR ALTINKESER: Hukuk Komisyonu uygundur.  
BAŞKAN: Peki. 10 no’lu Önergenin Hukuk Komisyonuna havalesini oylarınıza sunuyorum; 
kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 11? 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: 11. maddenin İmar Komisyonuna havalesini öneriyoruz. 
BAŞKAN: Görüşünüz, Sayın KOCABAŞ? Sayın ALTINKESER? 
NAİL KOCABAŞ: Uygundur. 
BAHADIR ALTINKESER: Uygundur. 
BAŞKAN: 11 no’lu Önergenin İmar ve Bayındırlık Komisyonuna havalesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 12? 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: 12. maddenin Hukuk - İmar Komisyonuna havalesini öneriyoruz. 
NAİL KOCABAŞ: Uygundur. 
BAHADIR ALTINKESER: Uygundur. 
BAŞKAN: 12 no’lu Önergenin Hukuk - İmar ve Bayındırlık Komisyonlarına havalesini 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 13? 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: Başkan’ım, 13, 14, 15, 16, 17, 18, 19. madde dâhil hepsinin İmar 
Komisyonuna havalesini öneriyoruz.  
BAŞKAN: Aynı görüşte misiniz Sayın KOCABAŞ? Sayın ALTINKESER? 
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NAİL KOCABAŞ: Uygundur. 
BAHADIR ALTINKESER: Uygundur. 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: Yani 13 dâhil, 18 dâhil… 
BAHADIR ALTINKESER: 19’a kadar. 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: 19 dâhil, pardon. 
BAŞKAN: 13 no’lu Önerge dâhil 19 no’lu Önerge dâhil aradaki tüm Önergelerin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonuna havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 
ile kabul edilmiştir. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Tamam, Plan ve Bütçe Komisyonuna gitmedi mi zaten? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Değerli Arkadaşlarım, Genel Sekreterimiz bir 
konuda şey yapmış, uyarıda bulunmuş. “9 no’lu Önergenin Plan ve Bütçe Komisyonuna gitmesi 
gerekiyor” diye belirtiyorlar. Var mı bu konuda söyleyeceğiniz bir şey? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Evet. Buyurun. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan’ım, burada 9. maddenin İmar’a gidecek herhangi bir konu yok 
burada. 
SALONDAN: Plan ve Bütçe. 
BAŞKAN: Plan ve Bütçe Komisyonu, Plan ve Bütçe Komisyonu. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Plan Bütçeye. Olabilir, olabilir, olabilir... Olabilir de olmayabilir de, çok 
sorun değil çünkü. Sonuçta Belediyenin kendi içindeki bir işleyiş bu. 
BAŞKAN: Yani… Efendim? (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler 
ve sözler.) Bedel belirlenmesi açısından, süre belirlenmesi açısından Plan ve Bütçe Komisyonu 
tarafından görüşülmesi gerektiğini... Uygun mudur? 
SALONDAN: Uygundur... 
BAŞKAN: O zaman 9 no’lu Komisyon Raporunu geriye dönerek tekrar oyluyorum. 9 no’lu 
Önergenin Plan ve Bütçe Komisyonuna havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 20 no’lu Önerge? 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: 20 no’lu Önergenin İmar – Çevre Komisyonuna havalesini 
öneriyoruz. 
NAİL KOCABAŞ: Uygundur. 
BAHADIR ALTINKESER: Uygundur. 
BAŞKAN: 20 no’lu Önergenin İmar ve Bayındırlık – Çevre ve Sağlık Komisyonuna havalesini 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 21? 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: 21. madde ve 22. maddenin İmar – Çevre – Hukuk Komisyonuna 
havalesini öneriyoruz.  
BAŞKAN: Buyurun Sayın KOCABAŞ? Sayın ALTINKESER? 
NAİL KOCABAŞ: Uygundur. 
BAHADIR ALTINKESER: Uygundur. 
BAŞKAN: 21 ve 22 no’lu Önergelerin İmar ve Bayındırlık – Çevre ve Sağlık – Hukuk 
Komisyonlarına havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 
edilmiştir. 24? 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: 23. 
BAŞKAN: Pardon 23? 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: Evet. 23 ve 24. maddelerin İmar - Çevre Komisyonuna havalesini 
öneriyoruz. 
NAİL KOCABAŞ: Uygundur. 
BAHADIR ALTINKESER: Uygundur. 
BAŞKAN: 23 ve 24 no’lu Önergelerin İmar ve Bayındırlık – Çevre ve Sağlık Komisyonlarına 
havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 25? 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: Başkan’ım 25. madde dâhil, 48 dâhil yani 25-48 arası ikisi dâhil 
hepsinin İmar Komisyonuna havalesini öneriyoruz, sonuna kadar. 
BAŞKAN: Görüşünüz Sayın KOCABAŞ? Sayın ALTINKESER? 
NAİL KOCABAŞ: Uygundur. 
BAHADIR ALTINKESER: Uygundur. 
BAŞKAN: 25 no’lu Önerge dâhil 48 no’lu Önerge dâhil aradaki tüm Önergelerin İmar ve 
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Bayındırlık Komisyonuna havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 
ile kabul edilmiştir. Teşekkür ederiz. Gündemdeki Önergeleri bu şekilde görüşmüş olduk.  
 
V. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
BAŞKAN: Komisyon Raporlarına geçiyoruz. Evet… 1 no’lu Komisyon Raporu. Evet. Bayramlarda 
uygulanacak şeyle ilgili. 
ZAFER LEVENT YILDIR: Sayın Başkan, burada Komisyondan geldiği şekliyle oylanmasını 
istiyoruz; ancak bir ufak ekimiz var orada. 23 Nisan eksikti burada. 23 Nisan'da da aynı koşulların 
geçerli olması için bir not ilavesiyle oylanması uygundur. 
BURÇİN KEVSER SEVİL: Yazıyor zaten… 
BAŞKAN: Yazıyor, var aşağıda, var. Tamam. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) O zaman 1 no’lu Komisyon Raporunu 
Komisyondan geldiği şekilde kabulünü oylarınıza sunacağım uygun mudur? Sayın KOCABAŞ? 
Sayın ALTINKESER? Var mı ekleyeceğiniz bir şey? Peki. Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 2 no’lu Komisyon Raporu? Oybirliği ile kabul edilmiş 
zaten. Uygun mu? (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Buyurun.  
ERCAN TEKİN: Sayın Başkan, Kıymetli Meclis Üyeleri ve Kıymetli Hazırun hepinizi saygıyla 
selamlıyorum. Yeni dönemin hayırlara vesile olmasını diliyorum. Şimdi, biz bunu Plan Bütçe’de 
görüştük. Şöyle bir durumu vardı; Burada emeklilerin kart desteğiyle alakalı üç madde, üç başlık 
açılmıştı. Bu başlıklarla alakalı… Bir tanesi suyla alakalıydı. Diğer maddeler de kira ve market 
yardımıyla alakalıydı. Tabii Kıymetli Bürokratlarımızı davet ettik Meclisimize… Şey Komisyon 
Toplantımıza. Kendileri geldiler, burada şunu ifade ettik biz, dedik ki; “Kira ve market yardımıyla 
alakalı zaten bir önceki Mecliste bir Yönetmelik Kararınız var, burada onaylanmış Meclisten. Daha 
sonra da Sayıştay tarafından onaylanmış. Yetkisi sizde olan bir konu.” Tabii biz fizibilite raporunun 
eksik olduğunu gördük, tespit ettik. Herhangi bir… Kaç kişiye verileceği, ne vereceği ve nasıl 
verileceğiyle alakalı, bütçeyle alakalı bir bilgi yoktu. Daha sonra bunları ilettik kendisine. Tabii biz, 
hani bunun gözden kaçtığını düşündük biz aslında ilk başta. Kendisine sorduğumuzda öyle 
olmadığını fark edince, dedik ki yani; “Meclis Gündeminde ya da Komisyon Gündeminin zaten 
yoğunluğu çok yoğun. Böyle maddeleri en azından yönetmelikle geçecek olanları tekrardan bize 
getirip Mecliste bunu onaylatmak zaman kaybı.” Ya da diğer tabirle biz biraz da hani acaba 
“Bürokratlarımız Mecliste mi atıyor topu?” Hani biraz Meclis üstlensin diye. Bu konuda buraya 
dikkat çekerek yönetmelikle alakalı konularda Meclisin ya da Komisyonun yükünü azaltma 
noktasında bir ricamız var.  
BAŞKAN: Tamam, peki. Yani şöyle, “bunların hepsini tek kart bünyesinde toplayalım” diye 
düşündük aslında, onun için, o nedenle bu şekilde gündeme geldi. 
ERCAN TEKİN: Hayır Sayın Başkan’ım, yetki tamamen sizde olduğu için yani bu konuda 
herhangi bir şeyimiz yok, biz zaten bunu iyi niyetli olarak verdik. İçerisinde herhangi bir bilgi yani 
fizibilite raporu olmadığı için. Zaten Sayın Başkan’ın uhdesinde, yetkisinde bir konu bu. “Biz bunu 
Komisyon olarak, iyi niyetli olarak geçirelim.” dedik. (1 dakika 30 saniye) 
BAŞKAN: Peki, buyurun Hakan Bey. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, Değerli Komisyon Üyemizin belirtmek istediği husus esasında 
geçmişli dönemlerde maalesef bu tür yardımlarda yetki olmasına rağmen bazen Bürokrat 
Arkadaşlarımız konuyu Meclise getirmeyi prensip ediniyorlar. Oysa kendi yetki alanlarında yani 
daha önce verdiğimiz yetkilerde bu alanları var.  
BAŞKAN: Anladım. 
HAKAN YILDIZ: Bu bir alışkanlık hale geldiği konularımız çok oldu geçmişte. Bunun dikkat 
çekilmesi anlamında konuyu hassasiyetle belirtmek istedik.  
BAŞKAN: Peki. 
HAKAN YILDIZ: Normalde yetki zaten bu alanda ilgili Daireye verilmişti daha önce. 
BAŞKAN: Peki, tamam, teşekkür ederim. Evet. Başka görüş var mıdır bu konuda? Bahadır Bey? 
“Söyleyeceğiniz bir şey var mı?” diyorum.  
BAHADIR ALTINKESER: Yok, çok sağ olun. 



 15 

BAŞKAN: 2 no’lu Komisyon Raporunun Komisyondan geldiği şekilde kabulünü oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 3 no'lu Komisyon Raporu 
oyçokluğuyla uygun bulunmuş. Evet, buyurun, Elvin Hanım? 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: Komisyondan geldiği şekliyle uygundur bizim için. 
BAŞKAN: Nail Bey?  
NAİL KOCABAŞ: Plan Bütçe… Hukuk Komisyonu Üyemiz Burçin Hanım söz almak istiyor 
Başkan’ım. 
BAŞKAN: Buyursun lütfen. 
BURÇİN KEVSER SEVİL: Sayın Başkan, Sayın Meclis, ilgili Önergenin içeriğini açıklayayım 
önce isterseniz. Bu “Anne Dayanışma Kartı” diye bir sosyal yardım hizmetleri tarafından İzmir'de                 
0-4 yaş arasında çocuğu bulunan annelere, çocuklarıyla birlikte seyahat ederken kullanmaları için 
sağlanacak bir kart. Tabii bu, bugün İzmir basınında büyük bir yankı uyandırdı. Sanki “Çok yeni bir 
vaatmiş, sanki çok yeni bir şeymiş, dünya yeniden keşfedilmiş” gibi bir algı oluşturuldu. Ama geçen 
dönemin bir Meclis Üyesi olarak da şunu özellikle belirtmek isterim ki; Bu zaten İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin var olan bir uygulamasıydı ve bu uygulama 2019-2024 yılları arasındaki Meclis 
Üyeleri tarafından verilen bir Önerge. Yani bu Meclisin iradesiyle verilmiş ve yine bu Meclisin                 
oybirliğiyle aldığı bir kararla çıkmış bir Önergeydi ve kentimiz için, kentimizde yaşayan sosyal 
yardıma ihtiyacı olan anneler için çok da kıymetli bir Önergeydi ve uygulamaydı aslında. Şimdi bu 
Önergenin yeniden önümüze gelmesi aslında bir değişiklik olmasından kaynaklanıyordu.                     
Bu neydi? Bizim bir önceki dönemde uyguladığımız sistem 0-5 yaş arasında çocuğu olan ve İzmir 
Büyükşehir Belediyesi'nin sosyal hizmet ağına dâhil olan, yani kriterlerini sağlayan annelerdi.                   
Biz Komisyonda bunu görüşürken… Pardon bizim Önergemiz 0-5 yaştı, uygulama 0-5 yaştı. Bunun 
0-4 yaşa indirildiğini gördük. Bununla birlikte de aslında uygulamadaki diğer bir değişiklik şuydu; 
Uygulanan sistemde 10 kontör veriliyordu ailelere, annelere. Bu, “60 kontöre çıkarılsın.” diye bir 
önerge geldi. Şimdi bizim burada aslında temel olarak ret vermemizdeki en önemli gerekçe şu; 
Şimdi, bu şehirde sosyal yardıma ihtiyacı olan aileler ve çocuklar var ve bizim amacımız bu 
çocukların anneleriyle, aileleriyle seyahat edebilmeleri ve bu seyahate Büyükşehir Belediyesi olarak 
bizim bir katkımızın olması. Ve biz şunu söyledik; “Geçen ay çocuğu 5 yaşına girmiş bir anne 
geçen ay 10 kontör de olsa 10 kontörü aldı ve kullandı.” Ama bu karar bu Meclisten geçtikten sonra 
önümüzdeki ay 5 yaşında çocuğu olan anne bu hizmetten yararlanamayacak. Ve biz İzmir 
Büyükşehir Belediyesi olarak önümüzdeki ay bu anneye diyeceğiz ki; “Kusura bakma, biz 
Meclisten bir karar geçirdik ve senin çocuğun artık 5 yaşında olduğu için bu hizmetten 
yararlanamayacaksın.” Şimdi sistem burada kendi mağdurunu yaratıyor. Ve biz diyoruz ki;                     
“Böyle olmasına gerek yok.” Neden? Şimdi tabii ki de ilgili Daire Başkanlığı bir maliyet hesabı 
yapmış, çok güzel bir çalışma gerçekleştirmişler. Elbette ki burada maliyet çok önemli bir detay, 
önemli bir husus. Bu konuda ESHOT'un sübvanse edilmesi gerekiyor. Bunlarda problem yok. Ama 
biz diyoruz ki; “Var olan, verdiğimiz bir hakkı, bu insanların elinden almayalım, maliyet hesabında 
daha farklı bir uygulamaya gidelim. 60 değil, 40 kontör sağlayalım; ama bu hizmetten faydalanan 
sayısını arttıralım ya da vermiş olduğumuz kesimden bu hakkı geri almayalım.” diyoruz.  Bununla 
birlikte biz aslında şunu da söylüyoruz; “Biliyorsunuz bir seçim süreci atlattık ve biz burada                     
AK Parti Grubunu temsil ediyoruz. Büyükşehir Belediye Başkan Adayımız Hamza Bey'in en 
önemli vaatlerinden birisi buydu ve biz orada “0-7 yaş” demiştik. Ve biz bunu desteklemiştik, 
sahada bunu anlatmıştık, “0-5 bile yeterli değil.” demiştik. Şimdi hâl böyle olunca bugün 0-4’e 
düşen o yaş aralığında sistemin kendi mağdurlarını yaratmasına, yaratmasını kabul etmemiz 
mümkün değil. Tasarruf noktasında da kontör detayı tekrar değerlendirebilir, değerlendirilebilir. 
Kaldı ki sistem tasarrufunu da kendisi sağlıyor. Anne 60 kontör aldı, diyelim ki bu ay sadece 40 
kontör kullandı, diğer ay anneye 20 kontör sağlıyoruz. Aslında sistemin kendi tasarrufu da var. Bu 
detayların hepsi birlikte değerlendirildiğinde, biz AK Parti Grubu olarak bu önergeye “ret oyu” 
verdik ve burada da oyçokluğuyla oylanmasını öneriyoruz. (5 dakika) 
BAŞKAN: Evet, ben cevap vereyim. Şimdi daha önceki uygulamayı kaldırmıyoruz. Yani 5 yaşında 
çocuğu olan annelere yine 10 kontör veriyoruz; ama bir de 0-4 yaş için 10 kontörden 60 kontöre 
çıkardığımız yeni bir kart uygulamasından bahsediyoruz. Bunu galiba yanlış anlamışsınız ya da 
yanlış anlatılmış. Neticede, neticede o daha önce alınmış kararlar geçerli ama biz geliştirdik onu. 
Yani 0-4 yaş arası olana 60 kontör vermeye başladık. İnşallah sizlerle beraber bu Değerli 
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Meclisimizin aldığı kararlarla beraber önümüzdeki aylarda, yıllarda bunları daha da arttırarak, daha 
da kapsamını genişleterek devam edeceğiz. Benim vaatlerimi… Hani insanlara iletirken söylediğim 
bir şey vardı; “Yani böyle altından kalkamayacağımız yüklere sokmayalım Belediyemizi, 
hesabımızı kitabımızı yapalım. Ama aşama aşama hep daha iyiye gidecek şekilde çalışalım.” 
Burada da amaç budur, prensip, ilke budur. Ama 10 kontörden 60 kontöre çıkarılmıştır. 5 yaşında 
çocuğu olan anneler için de 10 kontör devam edecek. Buyurun. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, Meclise verdiğiniz bilgiyi, Bürokratların Komisyona verdiği 
bilgi arasında muazzam bir çelişki var. Çünkü; bunu ben Grup Başkan Vekili olarak zaten 
Cumhuriyet Halk Partisi Grup Başkan Vekilini de bizzat aradım. Dedim ki; “Bu 0-5 uygulamasında 
bir değişiklik bilgisi bize bürokratlar tarafından Komisyonda verildi.” Şimdi siz bunun böyle 
olmadığını söylüyorsunuz. Bir kere o zaman yeni dönemde Bürokratların da Başkanlık Makamıyla 
bilgi akışı bakımından bir uyumlu hale gelmesi lazım. İki; zaten 10 kontörü verdiğiniz yerde biz 
bazı soruları sorduğumuzda sistemsel de birtakım aksaklıkları net gördük. O da şu; “Mesela 
Kiraz’da bir annemize ya da Ödemiş’teki bir annemize 10 kontör verdiğimizde, İzmir merkezdeki 
sisteme girip… Çünkü bu kartlar çocuğa özel verilen kartlar olduğu bize Bürokrat tarafından 
bildirildi. Yani elimizdeki hazır karta yükleme yapılmıyor, bu ayrı bir kart. Yani bu da Sayıştay’ın 
denetimiyle ilgili geçmiş yıllarda çıkan meseleden kaynaklı böyle bir çözüme gidildiği söylendi. 
Şimdi 10 kontör almak için zaten bir yol kat ediyor, alıyor dönüyor, elinde belki 2 kontör kalıyor ya 
da kalmıyor. Yani dediğiniz gibi bile olsa 5 yaşındakilerin de kontör sayısının artması gerekiyor ki, 
gerçekten de bunun çok daha toplumun geniş bir kesimine yayılmış ve kullanılabilir hale gelmesi 
lazım. Bu nedenden dolayı bizim önerimiz de çok netti. Şimdi ben şunu üzülerek karşılıyorum. Yani 
Meclisin ilk olmasına, Komisyonlarımızın yeni olmasına veriyorum. Ben bizzat, Plan Bütçe 
Komisyonuna da, Hukuk Komisyonuna da katıldım ve orada ifade ettim. Hatta başka bir şey 
söyleyeyim, Sayın Grup Başkan Vekilini aradım, aynı talebimizi ifade ettim. Dedim ki;                      
“0-5’i kaldırıyoruz.” Düne kadar, yani şu anki açıklamanıza kadar, bize herhangi böyle bir açıklama 
yapılmadı. Şimdi açıklamayı ilk kez siz yapıyorsunuz. Bunu da açıkçası doğru bulmadığımızı ifade 
etmek isterim. Ama yine de söylüyorum; “Dediğiniz bile olsa şu an 10 kontör bile 0-5 yaş arasına 
başka bir eşitsizliği oluşturdunuz. 4 yaşına kadar 60 kontör, 1 yaşındaki çocuk 10 kontör. Nerede 
kaldı eşitliğimiz? Sayın Başkan eğer böyle başlayacaksak süreçlere vay halimize diyorum. 
Grubumuzun kararı nettir. Oyçokluğuyla görüşülmesini talep ediyoruz. (1 dakika 45 saniye) 
BAŞKAN: Sağ olun, tamam, teşekkür ederim. Ama ben vaadimin arkasında duruyorum arkadaşlar. 
Burada İzmir Halkı beni seçti. Dolayısıyla ben vaadimi yerine getiriyorum. Ama… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Yok, hayır, sakın sakın sakın… 
Burası öyle bir yer değil, lütfen. Sadece şunu söylüyorum; “İyi niyetiniz için çok teşekkür ederim, 
Belediyeyi ekonomik olarak düzenini bozmadan yönetmeyi de ihmal etmememiz lazım.” 
Önümüzdeki aylarda inşallah daha da iyi imkânlara sahip oldukça bu tür uygulamaları da beraber 
kararlaştıracağız. Başka söz almak isteyen yoksa oylarınıza sunmak istiyorum. Var mı? Yok. 3 no’lu 
Komisyon Raporunun Komisyondan geldiği şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 5 no’lu önerge. Yine oyçokluğuyla, buyurun.  
LEVENT İŞLER (YAZI İŞLERİ VE KARARLAR DAİRESİ BAŞKANI): 4 Başkan’ım. 
BAŞKAN: Pardon… 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: 4 no’lu Önerge. 
BAŞKAN: Özür dilerim 4 no’lu Önerge. 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: Komisyondan geldiği gibi uygundur bizim için, Komisyon Kararı. 
BAŞKAN: Peki. Var mıydı bir öneriniz? 
NAİL KOCABAŞ: Komisyon Üyemiz Ercan Bey söz almak istiyor. 
BAŞKAN: Buyursun. 
ERCAN TEKİN: Evet Sayın Başkan, İZSU indirimiyle ilgili alakalı yine Kıymetli 
Bürokratlarımızı davet ettik, konuyla alakalı bayağı teknik detayları da öğrendik. Şimdi özellikle 
şunu sormak istiyorum; “Vaadinizde %25’lik bir indirim söz konusu.” Fakat bu 0-4 metreküp 
arasındaki bir suyla alakalıydı. Fakat İzmirlilerin normal günlük ortalama kullanımı yaklaşık 11 
metreküp, bize verilen bilgi. Tabii biz orada şunu ifade ettik, burada da Mecliste de bunu ifade 
etmek istiyoruz; “Kasım ayında, önceki dönemde Mecliste bu zamlarla alakalı İZSU Bütçesi 
yapılırken %15’lik bir artışın Kasım ayında Meclise geldiğini gördük ve Aralık ayı itibarıyla 
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uygulandığını gördük.” Tabii bunun neden böyle yapıldığını tahmin edebiliyoruz. Seçim var, 
sevimsiz görünmemesi açısından böyle bir uygulama yapıldı. Ancak biz şunu ilettik kendilerine, 
burada da size bu konuda bilgi amaçlı bir soru sormak istiyoruz. Aynı Bütçede Haziran ayında 
%50’lik bir zam öngörülüyor. Fakat şu anda biz 1 Mayıs itibarıyla %25, 4 metreküpe indirim 
yapıyoruz. Sorumuz; “1 Haziran'daki %25, 4 metreküplük indirimin dışında Haziran ayında %50 
zammı yapacak mısınız?” Teşekkür ediyoruz. (1 dakika 17 saniye) 
BAŞKAN: Başka var mı bu konuda? Buyurun Hakan Bey. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, burada oyçokluğu nedenimizin en temeli, indirimin… Biraz önce 
Ercan Bey detaylı da açıkladı. İndirimi %25’i az bulmamız. Biz de… Siz nasıl vaatlerinizi hayata 
geçirmek isterseniz, biz de İzmirliye, 1 milyon oy almış bir İktidar Partisinin, Türkiye'deki İktidar 
Partisinin bir mensubu olarak ortaya koyduğumuz vaatlerin hayata geçmesi noktasında irade 
koymaya devam edeceğiz. Bu anlamda %50 olmasını arzu ettik. Bunun 2 nedeni vardı; “Evet biz 
%50 bir indirim sözümüz her zaman vardı.” Bunun yakın takipçisi olacağız. Çünkü İzmir, tüm iller 
içerisinde maalesef en pahalı suyu kullanan il durumunda; ama asıl nokta, zaten 1 Haziran itibarıyla 
Değerli Meclis Üyeleri, bu indirim devreye giriyor. Peki, 1 Haziran itibarıyla geçmiş dönemde 
aldığımız zam kararı, %50 zam kararı uygulanırsa, zaten yani çok net bir tabirle “Kaşıkla 
verdiğimizi kepçeyle geri almış olacağız.” Doğal olarak %50 bir indirim sağlayabilirsek, Haziranda 
yapacağınız zamla birlikte bir kayda değer durum ortaya belki çıkabilir. Bizim bu noktada tavrımız 
yine bu. Yani indirimin %50 olması, Hazirandaki zamdan da insanları düşündüğünüzde doğal olarak 
verdiğimizin hiçbir karşılığı olmayacak. Yani bugün itibarıyla bu indirim zaten devreye girmiyor,                 
1 Haziran itibarıyla devreye giriyor. 1 Haziran'da alınmış karar yürürlüğe girecek ve zam gelecekse 
zaten verdiğimiz bir durum ortadan oluşmadığı için, biz %50 olması noktasındaki görüşümüzün 
arkasındayız. Sayın Komisyon Üyemizin ifade ettiği gibi Haziran ayında bir zam planlıyor 
musunuz? Meclisi ve İzmir Kamuoyunu da bilgilendirirseniz, memnuniyet duyarız. Saygılar 
sunuyorum. (1 dakika 45 saniye) 
BAŞKAN: Evet, önce yine bir konuyu düzelteyim. Türkiye'nin en pahalı suyunu İzmir değil, 
Manisa kullanıyordu. Yakın zamanda Manisa Büyükşehir Belediye Başkanımız bir indirim yaptı,       
sağ olsun, yeni seçilen ve onun da ne oldu bilmiyorum sıralama ama indirimde yarışacağız galiba 
öyle görünüyor. Ben sadece şunu söylemek isterim; Haziran’da değil, Temmuz'da zam 
öngörülmüştü. Bunu da İZSU Yönetimimizle konuştuk. Bu zammı yeniden değerlendireceğiz. Ama 
müsaade ederseniz önümüzdeki birkaç ayın şeyini yapalım, muhasebesini yapalım. Çünkü bu 
mesaimin 5. günü. Arkadaşlarımızla beraber bazı yeni çalışmaları yürütüyoruz ve verimlilik artışı, 
tasarruf, giderlerin azaltılması yönünde çabalarımız var. Bunların bize sağladığı imkânlar 
ölçüsünde… Ki gönül şunu da istiyor, İZSU'nun en büyük gideri elektrik gideri, enerji gideri. Keşke 
Hükümetimiz hani elektrik fiyatında bir indirim yapsa da milletimizle birlikte biz de bir rahat nefes 
alsak. Bunu defalarca söyledim. Yani öyle bir beklentimizi sizin aracılığınızla iletmek isteriz. 
Elektrik dağıtım şirketlerine ve elektrik fiyatı belirleyen Hükümetimize. Ama o bahsettiğiniz zammı 
yapacağımız kesin değil. Yani o konuda bir öngörü var. Ancak muhtemelen o, o miktarda bir zam 
yapmayacağız, yapılmayacak. İnşallah belki hiç zam yapmayalım, yani onu da isterim. Neticede 
hassasiyetinizi takdirle karşılamakla birlikte… Bir de şunu da söyleyeyim, kafa karışmasın. Ben 
seçim boyunca hiç kimseye “Şu kadar, yüzde şu kadar indirim yapacağım.” diye bir şeyde 
bulunmadım. Ben ne dediğimi biliyorum, hatırlıyorum, geriye dönüp herkes de tekrar tekrar 
dinleyebilir. Dedim ki; “Kademeli olarak su fiyatını indireceğiz.” dedim. “Aşama aşama su fiyatını 
indireceğiz.” dedim. “Yani birdenbire şu kadar indireceğiz.” demedim. %25 rakamını da telaffuz 
etmedim. Ama tabii ki takdir edersiniz, bu indirimleri yaparken Kurumun işleyişini bozmamamız 
lazım bütçenin şeyini bozmamamız gerekiyor. Amacımız, yine ifade ettiğim gibi 2 sene içerisinde 
Türkiye'de Büyükşehir Belediyeleri arasında en düşük su fiyatına sahip il yapmak İzmir'i. Bunu 
burada Meclisin huzuruna bir kez daha söylüyorum. Çalışmalarımız bu yönde ilerleyecektir. 
Başlangıç için ilk yaptığımız indirim bu. Bunun arkasından devamı gelecek. İnşallah dediğim gibi 
elektrik fiyatında da indirim olur. Evet. Var mı başka söz almak isteyen? Buyurun Hüsnü Bey. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan, özür dilerim. Aslında biraz önce bütün arkadaşların 
konuşmalarında esas temel sebebi bizim, İzmir, İZSU’daki “kayıp-kaçak.” Biz bunu tahminen bir                 
15 yıldır hemen hemen bu kentte dile getiriyoruz. Son 5 yılda siz de buradaki konuşmalara şahit 
oldunuz. Aslında eğer ki biz, sudaki kayıp-kaçakları önlersek, bugün burada ne bizim Grubumuzun, 
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ne Cumhuriyet Halk Partisi Grubunun, ne de sizin bu gibi konulara girmenizin hiçbir anlamı da 
zaten kalmaz. Çünkü gerçekten de bizim İzmir'deki kayıp-kaçak su oranı yüksektir. Son, sanırım                
1 yıla yakındır burada düşüşler var. Temenni ediyorum ki eğer ki biz bunu Türkiye'nin ya da daha 
doğrusu Avrupa normlarının altına ya da o kriterlere getirirsek bu kentte biz su fiyatını hiç 
konuşmayız. Aslında daha önce de yine suda indirim oldu; ama faturalara %25 bile, 25 bile 
yansımayacak. Yani bugün bir vatandaşımız ödediği faturayı, aynı su miktarını 1 ay sonra baktığı 
zaman orada %25 indirimi göremeyecek. Buradaki aslında %25, %25 indirim de değil. Ama ben 
yine de ona girmiyorum Sayın Başkan. Gerçekten de biz bu kentteki kayıp-kaçak… Esasen bir de 
“kaçak” dediğimiz sadece su kaçağı değil, kaçak kullanılan sular da var. Bunu ben daha önceki 
bundan 3-4 sene önce yine bu Mecliste dile getirdim. Sanırım İZSU Çalışanlarımız bu konularla 
ilgili çalışmalar yapmıştı. Birçok yerde, çok büyük bir işletmelerde kayıp-kaçak olduğu ihbarlarını 
çok aldık. Hem o kadar çok aldık ki Sayın Başkan, bunu ben ilk Mecliste sizlere de bilgi olarak 
vereyim. İZSU Yetkilileri zaten konuyu biliyor. Bu konuyla ilgili de sanırım çalışmalar 
yapıyorlardı. İnşallah bunu beceriler ve biz de bundan sonra bu kentte su fiyatlarını hiç tartışmayız, 
hiç konuşmayız. Siz de mutlu olursunuz, bizim Grubumuz da mutlu olur, İzmir Halkı da mutlu olur.                  
Ve o zaman işte biz Türkiye'nin en ucuz suyunu kullanmış oluruz. Hepinize teşekkür ederim.                       
(2 dakika 13 saniye) 
BAŞKAN: Evet, kayıp-kaçaklarda önemli bir miktarda düzelme olmuş, arkadaşlarımızdan bu 
bilgiyi aldım. Yapılan çalışmalarla altyapı yenilemeleri ile ciddi düzelmeler olmuş, özellikle 
metropol alanında. Ancak şu anda en büyük gideri halen şey; enerji gideri, elektrik gideri. Bunu da 
belirtmek isterim. Evet... Ama hepimiz suyun daha ucuz olması için çalışacağız, çaba göstereceğiz. 
Sizin fikirlerinize, önerilerinize de açığız. Bu konuda başka söz almak isteyen var mı acaba?                      
4 no’lu Komisyon Raporunun Komisyondan geldiği şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; 
kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 5 no’lu Komisyon Raporu? 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: 5 no’lu Raporun Komisyondan geldiği gibi kabulü uygundur. 
BAŞKAN: Peki. Sizlerin var mıydı? 
NAİL KOCABAŞ: Hukuk Komisyonu Üyemiz Özgür Bey söz almak istiyor. 
BAŞKAN: Buyursun lütfen. 
ÖZGÜR KANER: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarım, hepinizi saygıyla 
selamlıyorum. Yeni dönemin başarılar getirmesini diliyorum. Sayın Başkan’ım, Hukuk 
Komisyonunda ilgili Önergeyi değerlendirdiğimizde, Önerge soyut bir şekilde şöyle başlıyor; 
“Belediyemiz taşınmaz mallarının tapu sicil müdürlüklerinde satışı…” Önemli yerlere atlıyorum, 
Atlayarak geliyorum önemli yerlere. “Hibe ve bağışı, satış ve adli sözleşmesi yapılması, ipotek 
kurulması, ayni hak tesisi, kat karşılığı inşaat sözleşmesi yapılması, taşınmaz değerine yönelik tüm 
işlemler” diye. Şimdi ilgili Önergeyi hukuken değerlendirdiğimizde Sayın Başkan’ım, 5393 sayılı 
Temel Belediye Kanunu ve 5216 sayılı Büyükşehir Belediye Kanunu kapsamında Belediye 
Meclisinin Görevi kapsamında olan Belediyenin taşınmazlarıyla ilgili karar almadaki tek organ 
malumunuz Belediye Meclisi. Dolayısıyla Belediye Meclisi kendisine veilen Önerge üzerine somut 
ada, pafta, parsel şeklinde gelen bir Önergeyi değerlendirdikten sonra karar verip, karar vermesi 
üzerine de Encümen Kararıyla beraber Sayın Belediye Başkanı alınan Meclis Kararını 
uygulayacaktır. Dolayısıyla Önergede hiçbir ada, pafta, parsel bulunmadığı gibi, somut nitelik ve 
işlem olmadığı gibi, dönemin başında 5 yıllık süreci de kapsayacak şekilde genel bir yetki alınması 
ve bunun Meclis’ten Karar olarak alınmak istemesi, aslında Meclisin 18. maddedeki yetkilerinin bir 
noktada baypası sonucu doğuracaktır. Dolayısıyla Hukuk Komisyonunda biz bu görüşlerimizi dile 
getirdik. Keza uygulama noktasında yine 5393 sayılı Kanunumuzun 37. maddesinde Belediye 
Başkanımızın zaten temsil yetkisi izah edilmiş. Yine 38/c maddesinde Belediye Başkanımızın 
Devlet Dairelerinde direkt temsil etme yetkisi, günün yoğunluğu veya işlem yoğunluğu olması 
halinde vekil tayin etme yetkisi Kanunla size tanınmış. Keza 42. maddede yetki devri, uygun 
gördüğünüz noktalarda, uygun gördüğünüz kişilere yetki devri yapabilecekleriniz öngörülmüş. 
Bütün bunları birlikte değerlendirdiğimizde ve Hukuk Komisyonuna ve şu an görüşme yaptığımız 
Önergeye baktığımızda Belediye taşınmazlarının satışı, hibesi, kat karşılığı inşaat sözleşmesi 
yapılması, ipotek gibi hususlarda hem vekâlet verilmesi, hem Belediye Başkanına bu şekilde soyut 
yetki verilmesine biz olumsuz anlamda hukuki değerlendirme ile görüş bildirdik. Dolayısıyla biz… 
Hukuk Komisyonundaki arkadaşlarımızla beraber oyçokluğu kararı ortaya çıktı. Değerli Meclisin 
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görüşlerine arz ederim. (2 dakika 38 saniye) 
BAŞKAN: Buyurun, buyurun Rifat Bey. 
RİFAT ÖZER: Sayın Başkan, Değerli Arkadaşlarım. Özgür Bey bu görüşlerini Hukuk 
Komisyonunda da dile getirdi; ama aramızdaki fark şu, biz diyoruz ki; “Bu bir çerçeve yetkisidir.” 
Yani, Belediye Başkanı bu Önerge içerisinde sayılan yetkileri uygulattırırken sık sık noterle 
muhatap olmasın, sık sık zaman kaybı olmasın, sık sık gider kaybı da olmasın. Ve Belediye 
Meclisinin burada yapacağı,  karar vereceği ve yetkili olduğu konular var. İşte arkadaşımızın 
saydığı satış gibi. Belediye Encümeninin yetkisi içerisinde karar vermesi gereken konular var. Bu 
konuların hiçbir tanesi devir niteliğinde değil. Yani gayrimenkullerin satışını da ve Encümenin 
yapması gereken kararları da Encümen alacak. Belediye Meclisinin görevine giren kararları da 
zaten Belediye Meclisi alacak. Yani burada Meclisin bir yetkisinin devri gibi bir endişe var aslında 
Özgür Bey’in konuşmasının içerisinde. Böyle bir olay yok. Yani Belediye Meclisi kendi yetkilerini, 
yasayla verilen yetkilerini bir başkasına devredemez. Yani Belediye Meclisinin öyle bir yetkisi de 
yok. Bu Kanunun verdiği bir şey. Belediye Encümeninin de böyle bir yetkisi yok zaten. Dolayısıyla 
size verilecek yetki; Zaman, ondan sonra zaman tasarrufu bakımından, gider tasarrufu bakımından 
ve işlerin yürütülmesi bakımından bir çerçeve, bir toplulaştırma olayıdır. Bir devir yetkisini 
içermemektedir. Bu açıdan önergede hukuka uygun olmayan herhangi bir konu yoktur. Geçmişte 
bunun örnekleri de zaten vardır. Bu bakımdan raporun geldiği gibi, arkadaşımızın da söylediği gibi 
oylanmasını öneriyoruz. (2 dakika 8 saniye) 
BAŞKAN: Çok teşekkür ederim. Ben bir açıklama yapayım. Şöyle; “Bu yetki daha önceki yıllarda 
da aynı şekilde alınmaktaymış.” Ben bildiğiniz gibi Belediye Başkanlığı deneyimiyle geldim 
buraya. Şunu sizler gibi ben de biliyorum; Herhangi bir satış, kiralama, tahsis, mutlaka Belediye 
Meclisinin onayıyla olur. Dolayısıyla bu aldığımız karar bunu değiştirmeyecek. Yani bu hukuken 
zorunlu bir durum zaten. Ancak tapuda işlem yapılması için, bu böyle bir Tapu Sicil 
Müdürlüklerinin istediği bir şeymiş bu, kararmış bu. Ondan dolayı Gündemimize getirdik. Daha 
önceki yıllarda da alınmış. Dolayısıyla akıl karışıklığına gerek yok. Zaten mecburuz yani o herhangi 
bir satışta, kiralamada vesaire. Yani şeyde, Meclisin onayının zorunlu olduğu durumlarda Gündeme 
gelecek. Var mı bu konuda herhangi başka bir şey? O zaman 5 no’lu Komisyon Raporunu 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. Teşekkür 
ediyorum.  
 
VI. BİRİNCİ BİRLEŞİMDE GÜNDEMDE BIRAKILAN BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİNİN 
2023 YILI FAALİYET RAPORUNUN GÖRÜŞÜLMESİ 
BAŞKAN: Ve Gündemde, şu an, bundan sonraki bölümde daha önce Gündemde bıraktığımız                    
2023 Yılı İzmir Büyükşehir Belediyesinin Faaliyet Raporunun Görüşülmesine geçeceğiz. Bu 
görüşmelerde benim yerimi Meclis Başkan Vekilimize bırakmam gerekiyor. O yüzden izninizi 
istiyorum, kendisini buraya davet ediyorum. 
SALONDAN: Başkan geçsin… 
 
 
 
                                                                                           Dr. Cemil TUGAY  
                                                                                    Meclis Başkanı 
 
 
                  
  
                            Mustafa VATANSEVER            Uygar KANMIŞ 
                              Divan Kâtibi               Divan Kâtibi 
 
 
 
     Sultan İPEKLİ AKSOY          Doğukan MALTEPE                  Enes UĞUZ 
             Divan Kâtibi                                         Divan Kâtibi                                      Divan Kâtibi 
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VII. BİRİNCİ BİRLEŞİMDE GÜNDEMDE BIRAKILAN ESHOT GENEL 
MÜDÜRLÜĞÜNÜN 2023 YILI FAALİYET RAPORUNUN GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Meclis Üyeleri, Sayın Belediye Başkan’ım, hepinizi 
saygıyla selamlıyorum. Gündemin bundan sonraki Faaliyet Raporları maddelerini görüşeceğiz.                     
I. Birleşimde Gündemde bıraktığımız 2023 Yılı İzmir Büyükşehir Belediyesi Faaliyet Raporu ve 
yine Gündemde bıraktığımız ESHOT Genel Müdürlüğünün 2023 Faaliyet Raporunun Görüşülmesi 
maddesini açıyorum. Levent Bey buyurun. 
ZAFER LEVENT YILDIR: Sayın Başkan, her iki Faaliyet Raporu da birlikte değerlendirilirse 
daha anlamlı olacak gibi görünüyor. Saygılarımla. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Teşekkür ederim. Hakan Bey? 
HAKAN YILDIZ: Uygundur. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Uygundur. Bu biçimle her iki Faaliyet Raporunun birlikte 
değerlendirilmesi Cumhuriyet Halk Partisi önerisini Meclisimizin oylarına sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür ederim. Söz almak isteyen arkadaşlar? 
Grup… Cumhuriyet Halk Partisi Grubu. 
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: Cumhuriyet Halk Partisi Grubu adına Faaliyet Raporumuzu ben 
okuyacağım sizlere. Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, İzmir Büyükşehir Belediyesinin Değerli 
Bürokratları, Basın Mensupları ve Değerli İzmirliler. 2023 Yılı Faaliyet Raporu hakkında 
Grubumuzu adına söz almış bulunuyorum. 2020-2024 Stratejik Planının 4. Uygulama Yılını geride 
bıraktık. İzmir Büyükşehir Belediyesi, 4. Uygulama Yılında da tüm ülkeyi saran enflasyonist 
etkilerle mücadelesini sürdürmüştür. İzmir'de bu süreçte ülkedeki genel ekonomik tablonun da 
etkisiyle sosyal yardımlara ilişkin talepler büyük ölçüde artmıştır. Her yıl devam eden bu hizmetler 
Belediyenin 2023 yılında da önceliklerinden olmuştur. Geçen yıl 109 bin 365 çocuğumuza ortalama 
aylık 8 litre süt ulaştırıldı. Toplamda ise 8 milyon litre süt dağıtılmış oldu. 99 bin 20 çorba,                        
870 bin 920 pide, 4 milyon 143 bin 872 yemek, 93 bin 423 kumanya dağıtıldı. 7 bin 316 kişiye                   
24 bin 321 tıbbi evden bakım hizmeti, ihtiyaç sahiplerine 131 milyon 155 bin 581 Türk Lirası nakdi 
yardım yapıldı. İhtiyaçlı ve engelli vatandaşlarımıza 89 adet manuel tekerlekli sandalye, 50 adet 
akülü tekerlekli sandalye, 82 çift akü ile 204 bin 780 adet… 6 bin 826 paket hasta bezi yardımı 
yapılmıştır. 5 yaşından küçük çocuğu olan 6 bin 294 kişiye ulaşım kartı verildi. 60 bin öğrencimize 
%10 indirim imkânı sağlayan eğitim kartı ulaştırıldı. Bu destekler toplumsal dayanışmanın ve 
Sosyal Belediyecilik anlayışının güzel bir örneği olarak bundan sonra da artarak devam edecektir. 
Kentsel altyapı yatırımlarımıza 662 bin 563 ton asfalt dökülerek, 1 milyon 475 bin metrekare sathi 
kaplama ile 746 bin 449 metrekarelik kilit parke uygulaması yapılarak devam edildi. Dünyanın en 
eski ve en büyük Açık Hava Çarşısı, Kemeraltı’nın altyapı ve üst yapısını güçlendirmek için                         
770 milyon liralık bir yatırım gerçekleştirildi. Kemeraltı çağdaş bir altyapıya ve İzmir'e yakışan bir 
görünüme kavuşturuldu. Altyapı alanında faaliyetlerimiz kapsamında kentimizi gelecekte meydana 
gelebilecek afetlerin olumsuz etkilerinden korumak, daha hazırlıklı ve dirençli bir kent haline 
gelebilmek ve hemşerilerimize afet güvenli yaşam alanları oluşturmak amacıyla çok sayıda proje 
yürütmeye devam edilmiştir. Zeminin jeolojik ve jeoteknik özelliklerinin araştırılmasının yanı sıra, 
30 Ekim 2020 tarihinde yaşadığımız depremin hemen ardından, Belediyemizin “Dirençli Kent 
Vizyonu” doğrultusunda kentimizdeki mevcut yapı stoku envanterini çıkartmaya yönelik 
çalışmalara etaplar halinde başlanılmıştır. 2022 yılında imzalanan “Bornova İlçesi Mevcut Yapı 
Stoku Envanteri”nin oluşturulması ve yapı güvenliğinin deprem riski açısından değerlendirilmesi 
“Ortak Hizmet Projesi Protokolü” kapsamında 2023 yılında Bornova'da 61 bin 673 binada tüm 
çalışmalar tamamlanmış, il geleneğinde toplam 94 bin 773 yapının envanteri ve Bina Kimlik 
Belgesi çıkartılmıştır. Yapı envanteri çalışması ile mevcut yapı stokunun envanterini çıkartmakta, 
yapılar deprem etkisindeki davranış biçimlerine göre önceliklendirerek bölgesel değerlendirilmeler 
yapılmakta ve yüksek öncelikli kentsel iyileştirme bölgeleri belirlenerek kentsel dönüşüm ve 
mekânsal planlama stratejileri oluşturulmaktadır. Bununla birlikte her bir binaya ait yapının temel 
ve detay bilgilerini içeren yapı ruhsatı, mimari proje ve benzeri… Ve kentlerin doğrudan ve hızlı bir 
şekilde erişimini sağlayan “Bina Kimlik Belgeleri” oluşturulmaktadır. Bu zemin ve yapı odaklı 
projelerin yanı sıra, İzmir kentini afetlerden korumak amacıyla Valilik koordinasyonunda hazırlanan 
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İl Afet Risk Azaltma Planı “İzmir İRAP”da 28 adedi ana sorumluluk, 34 adedi destekleyici olmak 
üzere İZSU’yla birlikte üstlendiğimiz toplam 62 eylemle İzmir Büyükşehir Belediyesi kentimizin 
en önemli afet risk azaltma aktörü konumuna gelmiştir. Ayrıca Kentsel Dönüşüm Çalışmalarına                      
6 bölgede, 248 hektar alanda devam ettik. Gazemir, Aktepe-Emrez, Örnekköy, Konak-Ege 
Mahallesi ve Uzundere Kentsel Dönüşüm ve Gelişim Alanı Projeleri kapsamında 9 bin 82 
metrekare alanda uzlaşma sağlanarak sözleşmeler imzalanmıştır. Örnekköy II. Etabı tamamlanarak 
170 konut ve 20 işyerinin tapu teslimi yapılmıştır. Ayrıca Uzundere’de I. ve II. Etap tamamlanmış, 
744 konut ve 73 iş yeri olmak üzere 817 bağımsız birim hak sahiplerine teslim edilmiştir. Yine aynı 
alanda bölgenin halkının hizmetine sunulacak ve içinde kreş, etüt merkezi ve kütüphanenin 
bulunduğu Belediye Hizmet Alanı ise tamamlanmıştır. “Daha Yeşil Bir İzmir” vizyonu ve doğayla 
uyumlu bir yaşam hedefi doğrultusunda kentte nitelikli, bağlantılı ve erişilebilir yeni yeşil alanlar 
oluşturulması yönünde çalışılmış ve bunun yanı sıra yapılan onarım çalışmaları ile mevcut park ve 
rekreasyon alanları da yepyeni bir çehreye büründürülmüştür. Bu kapsamda 2023 yılı içerisinde 
Fırat Yaşayan Parkı, Atatürk… Çiğli Atatürk Parkı, Bayraklı Körfez Mahallesi Parkı, Meriç Yaşayan 
Parkı, Çiğli Işılay Saygın Parkı başta olmak üzere toplamda; 741 bin 302 metrekarelik park, 
rekreasyon alanı, meydan, kavşak ve cadde alanlarında yapım ve düzenleme çalışmaları 
tamamlanmıştır. 317 bin 895 fidan, 6 milyon 48 bin 175 adet ağaç ve bitki dikilerek kişi başına 
düşen aktif yeşil alan sayımız 17,3 metrekareye yükseltilmiştir. İzmir Büyükşehir Belediyesi toplu 
taşımada raylı sistemin ağırlığını arttıracak yatırımlara devam ediyor. Bir yandan kent trafiğini 
rahatlatırken, diğer yandan doğaya katkı sunuyoruz. Bu nedenle dış finansman kullanımımızı da 
raylı sistem projelerine ayırıyoruz. Narlıdere Metrosu’nda 2023 yıl sonu itibarıyla %97 tamamlama 
oranına ulaşılmış. Şubat 2024 tarihi itibarıyla da hizmete açılmıştır. Biz bugüne kadar olduğu gibi 
bundan sonra da öz kaynaklarımızla, dışarıdan bulduğumuz finansman kaynaklarıyla devam 
edeceğiz. Narlıdere Metro Hattımızla birlikte metro hatlarımız 27 kilometreye ulaştı. Toplam 11 
kilometre ve 14 istasyondan oluşacak ve Karşıyaka Tramvayı’nın devamı niteliğinde olan Çiğli 
Tramvay Hattı Yapım İşinin 2023 yıl sonu itibarıyla %96’sı tamamlanmış, Ocak 2024 itibarıyla da 
hizmete açılmıştır. İzmir tarihinin en büyük raylı sistem yatırımı Buca Metrosu için bir süredir 
beklenen tünel açma makinesi TMB'ler 2023 yılında General Asım Gündüz İstasyonundan 36 
metreyi bulan temel kazısına indirilerek 13,5 kilometrelik hat için kazı çalışmalarına başlanılmıştır. 
İnsanların ve tüm canlıların sağlıklı olmalarını desteklemek amacımız kapsamında, bu sene de 
faaliyetlerimize hız kesmeden devam ettik. Yatalak durumdaki yaşlı, hasta ve engellilere verdiği 
evde bakım hizmetini 30 ilçeye çıkaran Eşrefpaşa Hastanesinde, 7 bin 316 kişiye 24 bin 321 adet 
tıbbi ve evde bakım hizmeti verdik. Ayrıca 30 ilçede kayıtlı, 3 bin 800 hastamızı evinde 26 bin kez 
ziyaret ederek tedavi ettik. İnsan sağlığının ayrılmaz parçası olan spor alanlarında da hizmetlerimizi 
arttırarak sunmaya devam ettik. Kentimiz 6’sı uluslararası olmak üzere 50 spor organizasyonuna ev 
sahipliği yapmıştır. Ayrıca çocuk ve gençleri topluma kazandırmak, sporu amaç değil, araç olarak 
kullanarak gelişmelerine ve sosyalleşmelerine katkı sağlamak amacıyla toplam 43 farklı branşta 
spor kursları ve eğitim aktiviteleri gerçekleştirdik. Diğer taraftan İzmir Amatör Spor Kulüpleri 
Federasyonuna kayıtlı 220 Amatör Spor Kulübüne içme suyu yardımı ve 253 Amatör Spor 
Kulübüne de nakdi destek sağladık. Ayrıca İzmir'de bulunan 610 ilk ve orta dereceli devlet 
okulunun tamamına spor malzeme desteği sağlandı. İnsan sağlığı kadar hayvan sağlığına yönelik 
olarak da büyük bir yol kat edildi. 2023 yılında 28 bin sokak hayvanı kısırlaştırma, aşılama ve 
işaretleme işlemi yapılarak alındığı ortama geri bırakıldı. “Sıfır Atık Projesi” kapsamında son 
tüketim tarihi yakın gıdalardan 87 bin 358 kilo mama üretilerek hem ekonomik anlamda bütçeye 
destek sunulmuş, hem de gıda israfının önüne geçilerek sahipsiz hayvanların beslenmesine yönelik 
kaliteli mama üretilmiştir. Hem iklim kriziyle mücadele vizyonu hem de temiz enerji kaynaklarının 
kullanımının arttırılmasına yönelik faaliyetleri yürütmek hedefi doğrultusunda ise 2030'da “Sıfır 
Karbon” hedefi ile sürdürdüğümüz çalışmalar kapsamında; 6 adet elektrikli Yolcu Gemisi ile 
hazırlanan fizibilite etüdü, yatırım programına alınmak üzere Cumhurbaşkanlığı Strateji ve Bütçe 
Başkanlığına sunulmuştur. Elektrikli gemilerin filoya katılmasıyla yılda yaklaşık 2,2 milyon litre 
dizel tüketimi ile 5 bin 900 ton karbon ve 80 ton azot oksit salınımı önlenmiş olacak. Dizel yakıtla 
çalışan gemilerin yerine elektrikli yolcu gemilerinin hizmete alınmasıyla işletme giderlerinde 
%50'nin üzerinde bir tasarruf sağlanacak. İklim değişikliğiyle mücadelede etkinliğin sağlanabilmesi 
için enerji üretiminden, kullanılma ve dağıtıma kadar geçen sürede verimliliğin arttırılması, israfın 
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önlenmesi ve enerji yoksunluğunun azaltılması son derece önemlidir. Geleneksel enerji 
kaynaklarının yakın gelecekte tükenecek olması ve çevreye verdiği zararlar dikkate alındığında 
önce uluslararası düzeyde, sonra ulusal ölçekte çözüm mekanizmalarının geliştirilmesi gerekliliğini 
doğurmuştur. Bu kapsamda elektrik ihtiyacının yenilenebilir kaynaklardan sağlanabilmesi adına çatı 
tipi güneş enerji santralleri alanında çalışmalara başlanmıştır. Belediyemizin hizmet binalarının 
çatılarında “GES” kurulumları yapılmış ve bu yapılarımız tükettiğimiz enerjiyi çatısından karşılar 
haline gelmiştir. Yapımını tamamladığımız güneş enerji santrallerinden elektrik enerjisi üretiminde 
%540 artış sağladık. Hâlihazırdaki güneş enerji santrallerimizle birlikte elektrik enerjisi üretim 
miktarını toplamda 2,5 milyon kilovat seviyeye, seviyesine ulaştırdık. İzmir Metro A.Ş ve 
Tramvaylarında Enerji Verimliliği ve Tasarruflu Tren Sürüş Teknikleri Projesinin uygulanması 
yoluyla karbon salınımı oranında %10 üzeri bir azalma sağlandı. Karbon ayak izimizi 
hedeflediğimiz doğrultuda azaltmak için çalışmalarımız devam ediyor. 7,8 megavat kapasite ile 
elektrik üretimine başlayan Biyogaz Üretim Tesisi üretimi 796 megavata ulaştı. Türkiye'de bir ilk 
olan “Sünger Kent” Projemizi uygulamaya aldık. Tarafımızca hazırlanan “Sünger Kent 
Yönetmeliği” kapsamında “Yağmur Suyu Hasatı Projesi” geliştirilmiştir. Bu doğrultuda I. Etap için 
1500 adet polietilen yer üstü yağmur suyu depoları alımı gerçekleştirilmiş, uygun şartları ve 
koşulları sağlayan vatandaşlarımıza kullanılmak üzere dağıtılmıştır. İzmir'in tarım ve hayvancılığını 
geliştirmeyi de sürdürdük bu süre içerisinde. Yerel ve atalık tohumlardan elde edilen 735 bin adet 
sebze fidesinin 30 ilçeye dağıtımı gerçekleştirildi. 317 bin 895 adet meyve ve zeytin fidanı dikimi 
yapıldı. 894 manda ve küçükbaş hayvan dağıtımı gerçekleştirildi. “Mera İzmir Projesi” kapsamında 
çiftçiden alınan sütlerin işlenerek “İzmirli” markasıyla satışa sunulacağı Bayındır Süt İşletme 
Fabrikası 350 milyon liralık yatırımla hayata geçirildi. 6 bin metrekaresi kapalı olmak üzere 
toplamda 18 bin metrekarelik alan üzerinde kurulan fabrika, günlük 100 ton süt işletme kapasitesine 
sahiptir. Bayındır Süt İşletme Fabrikası 250 milyon TL’lik işlem hacmiyle, yıllık 36 milyon 500 bin 
litre süt işleyebilecek kapasitededir. Kooperatif emeği doğal ürünleri yurttaşlarla buluşturan “Halkın 
Bakkalı” yeni yüzüyle, Halkın Bakkalı/Halkın Kasabı konseptiyle Balçova, Bornova-Özkanlar, 
Torbalı-Ayrancılar, Çamdibi, Bozyaka ve 1 adet gezici olmak üzere 2023 yılında açılan 6 şubesi ve 
2024 yılında açılan Karşıyaka-Şemikler Şubesiyle birlikte toplamda 14 noktada İzmirlilere hizmet 
vermeye devam etmektedir. Son olarak, İzmir'i yeniden Ege, Akdeniz ve Dünya Kültürlerinin 
üretim alanlarından biri haline getirmek stratejik amacımız kapsamında, kentteki kültürel mirasa 
sahip çıkmak, sanat ve kültür üretimine dair teşvik edici iklim yaratmak amacıyla birçok faaliyet 
gerçekleştirildi. Gezici kütüphanelerle Aliağa, Bayındır, Bergama, Beydağ, Dikili, Foça, Karaburun, 
Kemalpaşa, Kınık, Kiraz, Menderes, Menemen, Ödemiş, Seferhisar, Selçuk, Tire, Torbalı ve Urla 
gibi ilçeler ziyaret edilmiş, bölgelere kütüphanecilik hizmetinin ulaşması sağlanmıştır. 2023 yılında 
açılışı gerçekleştirilen Köy Enstitüleri Anı ve Kültür Evi’nde araştırma kütüphanesi 
oluşturulmuştur. Okullara ve ihtiyaç sahiplerine 74 bin 217 adet kitap dağıtılmış, kentte 1.567 adet 
kültürel ve sanatsal etkinlik düzenlenmiştir. İzmir'deki antik yerleşim bölgelerinin gün ışığına 
çıkarılması için 15 adet kazıya, 11 milyon 130 bin liralık destek verilmiştir. Carfi Konağı, Hatuniye 
Camisi, Smyrna Agorası, Ören Yeri Gezi Güzergahı, Namazgâh Hamamı gibi tarihi yapıların 
restorasyon, bakım, onarım ve tadilat işleri yapılmış, kente kazandırılmıştır. Öngörülemeyen tüm 
olumsuz ekonomik koşullara rağmen İzmir Büyükşehir Belediyesi 8 milyar 877 milyon TL yatırım 
harcamasıyla 2023 yılı harcamalarının %35'ini yatırımlarına ayırmıştır. Bu dönemde de yenilikçi 
politikalar, kamucu bakış açısı, emeğe değer veren, yerinde, ekonomik ve verimli kamusal yatırım 
uygulamaları ile İzmir'e hizmet vermeye, ülkeye örnek olmaya devam edeceğiz. Geçmiş 
dönemlerde emeği geçen tüm çalışanlara ve yöneticilere teşekkür eder, CHP Grubu olarak Faaliyet 
Raporuna olumlu oy kullanacağımızı bildiririm. Saygılarımla. (16 dakika 41 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Teşekkür ederiz. Elvin Hanım, 2023 Yılı ESHOT Genel 
Müdürlüğü Faaliyet Raporuyla ilgili de görüşünüzü şimdi mi açıklayacaksınız? Yani birlikte 
görüşeceğimiz için, içinde miydi bu söylediklerinizin? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Anladım, peki, özür dilerim. Sanki “Başka bir şey var mı?” diye 
düşündüm.  
ELVİN SÖNMEZ GÜLER: Evet evet. 
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Adalet ve Kalkınma Partisinin görüşünü açıklamak üzere, Hakan 
Bey buyurun. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, hepinizi saygıyla selamlıyorum. 
Öncelikle 31 Mart Genel Seçimlerinde ortaya çıkan sonuçtan dolayı Sayın Başkanı, Cumhuriyet 
Halk Partisi Grubunu tebrik ediyorum. Malumunuz bu Faaliyet Raporu, esasında Sayın Tunç 
SOYER dönemine ait bir Faaliyet Raporudur. 2019 yılında da Faaliyet Raporuyla ilgili söz almış bir 
Meclis Üyesi olarak o zaman da Sayın Aziz KOCAOĞLU dönemine ait bir Faaliyet Raporu 
hakkında görüşlerimizi bildirmiştik. Tabii o zaman takriben %58 oyla seçilmiş olan Tunç SOYER 
bizim yaptığımız eleştiriler karşısında şöyle bir ifade kullanmıştı; “Burada bir garabet var.” Çünkü 
cevap verme hakkı olmayan bir dönem üzerinden eleştiri yapıyorsunuz. Oysa biz, “Kurumların 
devamlılığı, teşkilatların devamlılığı ilkesi” bakımından kesintisiz Cumhuriyet Halk Partisi 
Yönetimi tarafından devam eden bir yönetim anlayışı üzerine görüşlerimizi belirtmiştik. Ve 
yaptığımız eleştirilerde ileriye dönük 5 yıla ufuk tutması bakımından yapmıştık. Bugün de Sayın 
Cemil TUGAY %49 bir oyla İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı oldu. Bu şehrin Şehr-i Emin’i 
oldu. Bize de Sayın Hamza DAĞ’ın adaylığıyla, Cumhur İttifakı adayımız Sayın Hamza DAĞ’ın 
Başkanlığında yaklaşık 1 milyon oy alarak bu şehrin denetleme yetkisini, meselelere objektif 
yaklaşarak İzmir’in temel sorunlarını çözme noktasında size denetleme ve muhalefet yetkisini bize 
verdiler. Biz de bu bağlamda bir yaklaşım ortaya koyarak bugün esasında Sayın Başkan’a 
samimiyetle bir yol haritasını, geçmiş dönemde ortaya konulmuş faaliyetlerin ortaya çıkışlarındaki 
birtakım eksikleri ve hataları, daha doğrusu yeni başladıkları için birazcık da bürokraside ve ilgili 
Kurum içi düzenlemeyle meşgul oldukları için bir brifing verme kapsamında Faaliyet Raporunun 
böyle değerlendirilmesini bekliyoruz. Sayın Tunç SOYER aşkla başlamıştı. Tabii yapay zekâyla 
finalledi. Tabii aşkla başladığı 2019 yılında Sayın Tunç SOYER iki hedef koydu.                                             
Dedi ki; “Refahın şehrin tüm mahalleleri ve köylerini eşitlenmesi” dedi. Sonra “Arka sıralar, Pagos” 
dedi. Yani ben, Bütçe görüşmelerinde de yaptığımız tüm faaliyet görüşmelerinde de Sayın Başkan’a 
çok samimi şu eleştiriyi yapmıştım. Demiştim ki; “Sayın Başkan, siz, romantik, hayalperest ve aynı 
zamanda samimiyetten uzak bir yönetim anlayışınız var.”  Bunu da gerekçelendirmiştim. Çünkü; en 
ufak bir soruna çok ciddi bir romantik yaklaşımla hayal kurarak başlıyordu Sayın Başkan. Hemen 
“Şunu şöyle yapacağız, bunu böyle yapacağız”, basın açıklamaları, televizyon programları… Finale 
geldiğimizde söylemle, eylemin tutmadığı bir 5 yıl geçirdik. İzmir, inanılmaz kan kaybetti. Ve en 
son Sayın Başkan, 9 ana başlıkta 144 proje vaat etti ve seçim süresi boyunca son dakikaya kadar 
aşkla aday olmayı bekledi ama yapay zekâya yenildi. Ama şehrin her yerinde “%87 projelerimi 
tamamladım.” diyen afişlerle donattı. Tek tek kitapçıklara baktığımızda ne şehrin refahı arttı, ne 
arka sıralarda sorun yaşayan insanlar maalesef çözümler buldu. Sayın Başkan ilk geldiğinde Kent 
Konseyi ve Kuş Cenneti Komisyonlarıyla ilgili bir görüşme sırasında İzmir’i şöyle tanımladı. Dedi 
ki; “Bir tiyatro sahnesi, Alsancak, Kordon bir sahnenin ön tarafı, bir de sahnenin arka tarafları var.” 
dedi. “Bu arka sıradakiler sahneyi net göremiyorlar.” dedi. “Bu arka sıradakiler maalesef eşit hizmet 
alamıyor.” dedi. Hatta şöyle bir ifade kullandılar. Dediler ki; “Ben bir mahalleye gittim. Muhtar ilk 
kez Büyükşehir Belediye Başkanını gördü.” dedi. Yani kendi dönemini bir öyle yatırdı, bir böyle 
yatırdı, hep eleştirdi. Büyük bir aşkla çalı süpürgesi aldı Sayın Başkan. Çıktı, “sokakları 
süpürüyoruz.” afişleri yaptı. Pagos’a ki bizim tabirimizle Kadifekale, yani bu tür tanımları 
kullanmayı da çok fazla seviyordu, Kadifekale’de bir pazar yeri kurdu. Otobüsler, orada alanlar, 
stantlar açıldı. 1 yıl falan sürmedi, o pazar kapandı ve gitti. Yine sosyal başlıklardan bahsettiler. 
Tabii şu an ben yeni dönemde şunu çok umut ediyorum Sayın Başkan. Her Faaliyet Raporu 
görüşüldüğünde Cumhuriyet Halk Partisinin Değerli Sözcüleri ellerindeki bir metin üzerinden ifade 
ettiler geçtiğimiz 5 yıl boyunca. Bugün de böyle oldu ama bu normal. Çünkü daha yeni başladık. 
Geçmişle ilgili aynı yöntem geldi. Ama önümüzdeki seneki Faaliyet Raporunda ve daha sonraki 
Faaliyet Raporlarımızda ben ümit ederim ki gerçeklikler üzerinden, sadece Bürokratlarımızın 
sunduğu birtakım yazılı metinden değil, sahayı gezerek, analiz ederek, tüm meseleleri irdeleyerek 
bir Faaliyet Raporu üzerinden bize görüş aktarırlar. Sayın Başkan, açıkçası şunu net ifade etmek 
istiyorum; “Biz geçtiğimiz dönem kararların %94’ünü bu Mecliste ‘evet’ dedik.” Yaklaşık %6 gibi 
çok önemli meselelerde ciddi bir tavır koyduk. Mesela; ilk Mecliste yanlış karardan döndüğünüz ki 
“iyi niyetle” dediniz ama o karar alındığı Meclis Toplantısına bizzat katılmadığınız Kentsel 
Dönüşüm Dairesi Başkanlığının kapatılması hikâyesi. Mesela bu hikâye İZBETON’la başladı. 
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İZBETON’un ortaya koyduğu… Maalesef ki Sayın Başkan seçim döneminde Lansman 
Programında ifade ettiğiniz, “İZBETON yetki sınırlarına geri dönecek.” dediniz. Ki görevi devre 
aldınız, 2 milyar TL bir borçla uğraşıyorsunuz. 5 milyar TL ile başladıkları borç yükünü bugün 25 
milyar TL’ye dayamış bir Büyükşehir Belediyemiz var. Tabii başka bir rakam daha vermek isterim. 
Geçtiğimiz dönem, geçtiğimiz dönem hep şöyle bir söze başladı Sayın Cumhuriyet Halk Partisinin 
yönettiği Büyükşehrin o günkü Değerli Siyasetçileri; “Ekonomik krizler, dövizde yükselme, 
akaryakıtta zamlar, zor ekonomik koşullar, biz bu koşullarda bu bütçeyle bu kadar iş yapıyoruz.” 
yani bahane siyaseti. Ben her Faaliyet Raporunda ve her Bütçede, Grubum adına söz aldığımızda 
üşenmeden, rakamlarla tek tek Dolar bazında Büyükşehir Belediyesinin azalmadığını, yaklaşık her 
yıl 1,2 milyar Dolara yakın bir Bütçe ürettiklerini, günlük kur hesabına göre ifade ettik, anlatmaya 
çalıştık. Aziz Bey yaklaşık 6 milyar Dolar bir Bütçe kullandı. Bütün bu ekonomik çalkantılar, 
yaşadığımız Pandemi süreçleri, dünyanın yarattığı etkilerle birlikte Tunç Bey, 5,6 milyar Dolar bir 
Bütçe yönetti Değerli Arkadaşlar. Ve sadece 2022 yılında bir ciddi anlamda 850 milyar Dolar gibi 
bir Bütçe’ye düştü Büyükşehirimiz, fark oradan geliyor. Sonra Aziz Bey’in bile yönettiği 
bütçelerden daha fazla. Bugün için 1.250 milyar Dolar Bütçe yönetiyoruz.  Yani Bütçe, cebinizdeki 
para, döviz cinsinden azalmadı. Geçtiğimiz dönem çok fazla iş üretememelerin arkasına sığındılar. 
Size tavsiyemiz, bu dönem böyle bir anlayışın içerisinde olmamanız. Çünkü döviz bazında hiçbir 
şekilde azalma yaşamadığı gibi maalesef kaynak kullanma, sorunlara yaklaşım, kentin temel 
problemlerini öncelik etme arasında bir anlayış farkı vardı. Tunç Bey, dediğim gibi aşkla başladığı 
için tohumla uğraştı, çiçekle uğraştı, böcekle uğraştı. Kentin ulaşımıyla ilgili maalesef, hepimiz bu 
kentte yaşıyoruz, ortaya tek bir somut eser ortaya koyamadı. Mesela o bahsettiği meşhur 
kitapçığında itirafta da bulundu Sayın Başkan. Dediler ki; “Alsancak'taki battı-çıktıyı teknik 
gerekçeler ve planlama yüzünden yapamadık.” 5 yılda Alsancak Garı’nın orada battı-çıktıyı 
yapamadık. Ama Aliağa Belediyesi 120 günde Cumhuriyet Halk… Milliyetçi Hareket Partili 
Belediye yönetiyordu, Cumhur İttifakının bir Belediyesiydi, bugün de devam ediyoruz. 120 günde 2 
battı-çıktı yaptık. Yine Menemen Belediyesi, malum süreçlerle son 2,5 yılını AK Parti'ye geçmişti. 
Bugün yine AK Parti olarak devam ediyor. Biz, 120 günde Menemen'in göbeğinde o bölgeye 
giderken yıllarca sorun yaşadığımız bir noktada 1 battı-çıktı bitirebildik. 2 ilçe Belediyemizin 
yapabildiğini milyarlarca Dolar yöneten bir Büyükşehir Belediyemiz maalesef yapamadı, bunu da 
kitapçığa yazmaktan hiç çekinmedi. Umut ederim, aynı projeler Sayın Başkan'ın da vaatlerinde var. 
Ben bir kentli olarak, bu kentte doğmuş, bu kentte yaşamış, bu kentin her sokaklarında gezmiş biri 
olarak Alsancak'ta da, Bayraklı'da da… Ki Karşıyaka’yı herhalde Sayın Başkan oradan geldiği için 
plan dışına alacak diye düşünüyorum. Bütün bu battı-çıktılara ihtiyaç var. Ancak Aziz Bey 
zamanında ki ben aynı zamanda Konak’ın bir Meclis Üyesiyim. Karataş'ta yaptığınız battı-çıktı, 
maalesef biraz daha geride Karataş Kavşağı’nın orada yapılsaydı zamanında, trafik yükünün ne 
kadar rahatlayacağı açıkken, yine o günün koşullarında popülist bir anlayışla, yanlış bir 
planlamayla, o paralar, o bölgeye harcandı. Şimdi, İzmir trafiği her geçen gün yük almaya devam 
ediyor. Biraz önce deprem meselelerini de konuştuk. Depremde yapılanları arz etti Sayın Sözcüm. 
Ben, Değerli Meclise ve bizi takip eden Değerli Basına şunu söylemek isterim; “Biz 2019’da ilk 
Grubumuzu oluşturduğumuzda Hüsnü Bey'in bir önerisiydi Deprem Daire Başkanlığını önermiştik, 
Deprem Komisyonunu önermiştik. Kabul gördü ve kuruldu. O gün bir rapordan biz bahsettik. 
Raflarda unutulmuş, üzeri açılmamış, dikkate bile alınmamış bir rapor. Bu rapor neydi Değerli 
Arkadaşlar? Radius Deprem Raporuydu. Bu rapor, Sayın Rahmetli PİRİŞTİNA… Geçenlerde de eşi 
de vefat etti. Kendisi… Her ikisine de Allah'tan rahmet diliyorum. Bu şehrin Belediye Başkanlığını 
yapan kıymetli bir isimdi. O dönem hazırlatılmış bir rapor. O raporda, o günün 9 ilçesini, yani 
metropol ilçeleri kapsayan bir rapordu. O rapor içerisinde Değerli Arkadaşlar, bugün her birimizin 
kullandığı… Çok özür dilerim. Bugün her birimizin kullandığı “Hilal Kavşağı” dediğimiz, 
itfaiyemizin bulunduğu Tepecik Bölgesindeki kavşağın köprü ayakları. Yine Ankara Asfaltı'ndan 
geldiğimiz eski “Sabah Gazetesi” diye bildiğimiz o bölgedeki yani tabir ile Zafer Payzın Köprü 
Kavşağının ayakları. Yani şehrin, Sayın Başkan'ın geldiği Karşıyaka’yla bizim bulunduğumuz 
Göztepe'yi, yani şehrin iki yakasını birbirine bağlayan bu iki ana köprünün ayaklarının sıvılaşma 
riskinden bahsediyordu ve yıl 2009'du. Aradan geçen bunca yıl içerisinde bu iki düzenleme ve bu 
raporda belirtilen hususlarla ilgili maalesef Büyükşehir Belediyemiz tek bir iyileştirme yapmadı. 
Yaşadığımız 30 Ekim Depremi’nde ben aynı zamanda o günlerde Kızılay'da görevliydim. Trafiğin 
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ne kadar kilitlendiğini, bu şehrin, o gün şehri yöneten şehr-i emininin Kiraz'dan 2,5 saatte deprem 
bölgesine ulaştığını. Allah korusun o depremde o köprü ayakları yıkılmış olsaydı, şehir birbirine 
kavuşamaz, maalesef acılarımız ve kayıplarımız belki bugünden çok daha fazla olurdu. Peki, o 
günde biz bu raporu gündeme getirdiğimizde, şehirde deprem olmamıştı. Maalesef yüreğimizi 
yakan 6 Şubat olmamıştı. Peki, o günden bugüne ne yapıldı? Maalesef hiçbir iyileştirme yapılmadı. 
Şimdi Büyükşehir'in… Biz de Hamza Bey'in projelerini hazırlarken çalıştık. Sayın Başkan'ın da 
projelerinde var. Esasında şehrin sorunları ortak, şehrin problemleri net, hepimiz bu şehrin 
sorunlarıyla birlikte yaşıyoruz. Sel olduğunda o selden hepimiz etkileniyoruz, yağan yağmur 
olduğunda o trafikte hepimiz kalıyoruz. Doğal olarak birbirimizden farkımız yok. Bu nedenden 
dolayı da çalıştığımız projeler ortaya koyduğumuz çözümler birbirine yakın. Önemli olan bunun 
öncelik meselesi. Bizim iktidarımızın en temel özelliği, 22 yıldır bu ülkede iktidar olmamızın en 
temel nedeni, “çözülemeyen” denen sorunları çözmeyi öncelik yapmamız. Bu anlamda da en son 
yaşadığımız genel seçimde de bir 4 yıl daha bu ülkeyi yönetme şansı bize verildi. Ben şunu çok net 
söylemek istiyorum, bakınız bütün bu çalışmalar içerisinde, Büyükşehirin çok değerli Ulaşım Daire 
Başkanlığı hem bu köprü ayaklarının iyileştirilmesi, hem Mürselpaşa'daki şeritlerin büyütülmesi, 
Alsancak’a alternatif yol güzergâhını, yine yetki verdiğimiz… Bir de şöyle bir anlayış vardı Sayın 
Başkan, umut ederim bu dönem sizde olmaz. “Engelleniyoruz”un üzerinden bir siyaset 
yürütüyordu. Yahu biz, biraz sonra da ifade edeceğim birçok noktada kredilerde, izinlerde ve 
desteklerde Ankara'da bizzat takip ederek, çözerek getirdik. Biraz sonra rakamlarla da bunu ifade 
edeceğim. Bu noktada baktığımızda yaklaşık 400 milyon Euro'ya Karabağlar'daki, Yeşillik’teki 
köprülü kavşak da dâhil olmak üzere bu kentin trafiğini çözecek çalışma, bu kentin Büyükşehir 
Bürokratları tarafından hazırlanmış. Kendilerine teşekkür ediyorum. Bütün detaylarına kadar var. 
Mesele şu; siz, 10 yılda, 12 milyar Dolar yöneteceksiniz. Sadece 400 milyon Euro kaynağınıza 
öncelik yapmazsanız, her geçen gün trafik çilesi içerisinde kalmış bir İzmir olarak yaşamaya devam 
ederiz. İşte AK Parti'nin siyaset anlayışında, AK Parti'nin yönetimsel anlayışında fark bu. O gün de 
söyledik, bugün de söylüyoruz, yarın da söylemeye devam edeceğiz. Bu kentin öncelikli birinci 
sorunu ulaşımdır. Bu kentin öncelikli bir sorunu buyken, maalesef yavaş şehir edalarıyla, Akdeniz'in 
incisi olacağı söylemleriyle Avrupa'da seyahatlerle bu kent yönetilemedi. Bu yüzden ulaşım 
noktasında ciddi anlamda problemlerimiz devam ediyor. Yine kentsel dönüşüm alanında… Zaten bu 
alanın detaylarını Meclis Üyemiz Uğur Bey detaylarıyla ifade edecek ama ben, burada şunu 
söylemek isterim, geçtiğimiz 10 Yıl içerisinde sadece 1200 tane konut üreten bir Büyükşehir 
Belediyemiz oldu. Benim Meclis Üyesi olduğum Konak sınırları içerisinde “Ballıkuyu Planları” 
2012 yılında yapıldı Değerli Arkadaşlar. 2012 yılından beri Ballıkuyu Planlarında ne “18 
Uygulaması” başlayabildi, ne tek bir çivi çakılabildi, konulan emsallerle birlikte zaten 
Kadifekale’yi fiziken yok edecek, Kale’yi, görüntüsünü maalesef ortadan kaldıracak bir plan tam 
rafta duruyor ve bir arpa boyu yol alamadık. Ege Mahallesi'ne gelelim. Ege Mahallesi'nde Roman 
Vatandaşlarımız için, kullanımı için yapılan 1970’li yıllarda yine bir “Sosyal Konut Projesi” olarak 
ortaya çıkan bugün hepimizin bildiği o evleri maalesef üzerinde ipotekler, hacizler vardı. 
Büyükşehir Belediyesi zamanı devrettiği için. Ve o Roman vatandaşlarımızın her birilerinin evine 
100 bin lira, 50 bin lira, 70 bin lira maalesef Büyükşehirimizin açtığı davalar sonucundan tebligatlar 
gitti. Gündeme getirdik, konuyu taşıdık ve önergesini hazırladık ve bu Meclisin ortak iradesiyle 
alınan kararları onu ortadan kaldırdık, kaldıralı 2 yıl oldu. Peki, orada bir dönüşüm görebiliyor 
muyuz? Sadece Roman Vatandaşlarımızın ziyaret edip “Sizi daha iyi şartlarda yaşatacağız” 
söyleminden başka bir söylem ortaya koyamadık. Yine dönüyorum, Karabağlar… Daha detaylı 
gireceğiz. Örnekköy'de yaşadığımız zaten maalesef, maalesef bir İZBETON sıkıntısı oldu. Bugün 
İZBETON sıkıntısının en temel unsurlarını oluşturan aktörler, sanki hiçbir şey olmamış gibi 
dolaşıyorlar. Sayın Başkan arzu ederse tüm hukuki mütalaayı kendilerine verebiliriz, destek de 
veririz. Çift imza yetkisiyle yapmaları gereken işi tek imza yetkisiyle yapan Genel Müdürler 
nerede? Hangi sorumluluğu üstlendiler? Bu kentin en önemli kuruluşu bugün çekleri vurulur hale 
nasıl getirildi? Yine dönüyoruz, bugün kurulan Kooperatifin Başkanı şu an sizin İl Başkanı 
düzeyinde hangi açıklamayı yaptı? Yetki aşımı olarak yürüttükleri bu sürecin ne olduğunu tüm 
kamuoyu biliyor. Ve burada elde ettiğimiz sonuç itibarıyla biz o gün söyledik; “Büyükşehir 
Belediyemizin 150 yıllık kurumsal kimliğini kullanarak ortaya koyduğumuz bu çalışma yarın 
kooperatif mağdurları ortaya çıkaracak.” dedik. Bugün inşaatlar hangi seviyede? Maalesef ortada. 
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Ve Sayın Başkan da dedi ki; “İZBETON kendi sınırlarına dönsün.” Sayın Başkan o ifadenizi takip 
ettim. Anladığım kadarıyla Ege Şehir Planlamayı, yanlışsam düzeltirsiniz, daha aktif hale getirme 
arzunuz var. Bir Muhalefetin… Her şeye karşı olmama anlayışını yürüten bir muhalefetimiz var.               
Yani bazen Cumhuriyet Halk Partili Milletvekilleri Ankara'da diyor ya; “Hükümet her şeyi iyi de 
yapsa ben karşı çıkarım.” AK Parti hiçbir zaman bu anlayışta olmadı. Her zaman objektif, ortaya 
koyulan değerlerle konuştuk, bundan sonra da böyle olacak, hep söylediğimiz bir ifade var; 
“Tavırlarınız, tavırlarımızı belirleyecek” diye. Gelin meseleleri müzakere edelim.                               
Şimdi, Halk Konutları kurduk Sayın Başkan. Ne için kurduk bunları? Sayın Başkan o dönem dedi 
ki; “Bayraklı Depremi” ciddi bir mağduriyet var ve bu sorunu çözmek adına bir model ortaya 
koydular. Muhtemelen modelin fikir babaları İZBETON’u yöneten anlayışın devamıydı. Ve 40’a 
yakın Halk Konut kurduk. Sadece bir tanesi ilerleyebiliyor, o da maalesef zorla gidiyor. Diğer 39 
tanesinin maalesef süreci ortada. Şimdi burada da aktif rol alan Ege Şehir Planlamaları A.Ş. Eğer 
Ege Şehir Planları A.Ş'yi de bir elden geçirirseniz, anlayışını revize ederseniz, belki sağlıklı bir 
yapıya bürünürler. Çünkü orada ciddi problemler var Sayın Başkan. Sizin bu konuya eğilmenizi 
istirham ediyorum. Bir dostun, bir… Bu kentte denetleme yetkisi almış bir Grubun, Grup Başkan 
Vekili sıfatıyla söylüyorum. Orada da ciddi problemlerimiz var. Şimdi malum orada mağduriyet çok 
ciddi hâl aldı. Ekonomik koşullar, kredi imkânlarıyla ciddi bir problem var. Oysa Dünya 
Bankasından kullanılmış bir kredi var. 0,69 olarak açıkladık. İzmir'de modellerin içerisine konuldu. 
Şimdi, Kentsel Dönüşüm Başkanlığı kuruldu Değerli Arkadaşlar. Kentsel Dönüşüm Başkanlığı bu 
kooperatiflerin de 0,69’dan faydalanmasını arzu ediyor. Fakat bir sorun var. Niye? Çünkü 
Kooperatifleri kurdurduk, tapuları Kooperatife devrettik. Dünya Bankasının kredi kullandırma 
standartlarında mülkiyetin şahısta olması gerekiyor. Şu an Daire Başkanlığımız bu mevzuat 
sorununu da çözmeye çalışıyor. 15 güne kadar inşallah bunu da çözeceğiz. Ama gelin el ele verelim, 
Halk Konutlarla ortaya çıkan bu çelişkiyi, bu sorunu ve bu mağduriyeti ortadan kaldırmaya biz 
hazırız. Bakanlığın bu 0,69 kredisini kıymetli buluyoruz. Bakınız, o günlerde Sayın Tunç SOYER 
bir Dünya Bankası fırtınası kopardı. Bu Meclisteydik, AK Parti Grubu olarak dedik ki;                   
“Sayın Başkan kenti ve depremzedeyi yanıltmayın. Ortada başlatmadığınız, finale daha 
taşıyamadığınız bir süreci bitmiş gibi göstererek günün… O günkü Genel Başkanı yanıltarak bir 
ifade kullanmayın. Sizinle her platformda Dünya Bankası kredi gerçeğini tartışmaya hazırız.” dedik. 
Tabii kendisi kendi üslubuyla cevap verdi geçti. Peki, biz ne yaptık? Bugün kayıp-kaçak oranından 
bahsederiz. İzmir'in en büyük problemi nedir? Yağmur suyu ve kanalizasyon suyunu ayrıştırmamış 
bir kentte yaşıyoruz. Sayın Başkan’ın geldiği Karşıyaka’ya komşu Çiğli ve Mavişehir bölgesi bir 
türlü bitiremediğimiz 4. fazın yükünden kaynaklı kokar. Bir problem yaşarız. Peki, kaynakları doğru 
kullanmaya nereden bakmamız lazım? Mesela 4. faz hikâyesinden bakmamız lazım. Niye? Çünkü 
Sayın Aziz KOCAOĞLU döneminde 88 milyon liraya, o günkü rakamlarıyla yaklaşık 40 milyon 
Dolara ihale edip, sonra temel atıp, sonra ihalesi iptal olup, sonra temeli duran, sonra bir daha ihale 
edip, bir daha yapıp, bir daha giden yapboza dönmüş bir 4. faz yaşadık. En son yaklaşık 460 milyon 
pardon, 600 milyon liraya geçtiğimiz sene 2023’te bir ihale yapabildik. Ondan 1 yıl önce ihale 
yaptık, 2 firma girdi, yeterli bulmadık, iptal ettik. Ama son ihaleyi o gün giren firmaya, tek firma 
girdi verdik. Artık biz onu da geçtik, onun sorgulamasını da geçtik. Niye biliyor musunuz? Çünkü 
4. faz dediğiniz şey; 216 bin metreküp günlük arıtma yapıyor. Yani mevcut Çiğli Arıtma 
kapasitesinin üçte bir kapasite artırımı demek. Yani 10 yılda biz büyük kanal projesini yine o günkü 
yönetim anlayışının yanlışları neticesinde kanalları daraltarak geçirdiğimiz Gümrük Caddesi 
üzerinden yarattığımız sorunlar nedeniyle artık yağmur suyu ve kanalizasyon suyunu 
ayrıştırmadığımız için bu kentte, yağan her yağmurda pislikle birlikte yolladık, kapasitenin üzerinde 
deşarj ettik denize ve körfezimiz kokan ve maalesef Karşıyaka ve Çiğli’yi sıkıntılı hale getiren bir 
noktaya döndürdük. Dedik ki; “Parasını geçtik, yeter ki 4. faz bitsin, yeter ki 10 yıldır bitirilemeyen 
bir 4. fazı hayata geçirelim.” Şimdi inşaatı ilerliyor Sayın Genel Müdürümüz yakın takip ediyor. Bir 
an önce bu 4. fazın hayata geçmesi lazım. Şimdi bunları öncelik yapmazsanız, öncelikleriniz başka 
olan bir 5 yıl geçirdik Sayın Başkan. Yine şahsen üzüldüğüm bir konuyu da ifade edeyim. Mesela; 
Opera Binası. Şimdi kültür-sanattan bahsetti Sayın Sözcü. Yahu ben şunu söyleyeyim… Şuradan 
çıkalım, çok değil, herhalde kuş uçuşu 500 - 600 metredir. Eski tekel binaları, 22 bin metrekare 
kapalı alana sahip, 19 bin metrekare alanın üzerinde kurulmuş bir yer. Sanat Fabrikası olarak 
yapıldı. Kim yaptı? Kültür ve Turizm Bakanlığımız yaptı. Ve 1 Yılda bitirdik binayı Değerli 
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Arkadaşlar, 1 yılda. Şimdi Opera Binamız ne oldu? Opera Binasına artık Opera yazılacak. Yani 
Opera Binasının yapılma sürecini… Opera yazarları bir eser ortaya koyacak; “Bitmeme Eseri.” Yani 
bitmeyen opera gibi olacak bu da. Çünkü niye? 2015 yılında Karşıyaka Belediyesinden o günkü 
rakamla 30 milyon, döviz cinsinde 40 milyon Dolara burayı satın aldık. Hani kültür-sanatın öncüsü 
ya Cumhuriyet Halk Partisi Değerli Arkadaşlar. Aldık burayı. Peki ne yaptık? 140 milyon Dolara 
ihale ettik. Ne zaman? 2017 yılında. Peki şu an ne durumdayız? %45 seviyesine geldiği söyleniyor. 
Yani arsa parasını da koyduğunuzda yaklaşık bu paranın 70 milyon Doları o gördüğünüz beton 
yığınında duruyor. Demirleri… İnşaat Mühendisi arkadaşlarım vardır. Orezyona uğramışlar 
muhtemelen. Yapının ne aşamada olduğuna bakalım. Sayın Başkan burayla ilgili yanılıyorsam artık 
projeden vazgeçtiğinizi söylemişti seçim döneminde. Yanlış da takip etmiş olabilirim. Eğer Meclisi 
ve Grubunuzu bilgilendirirseniz çok memnun olurum. Çünkü her şeyden önce sizin ilçenizin, 
geldiğiniz ilçenin bir Opera Binası. Ve ne oldu? Peki, AK Parti ne yaptı? Hani o maalesef yanlış 
anlama algı yönetimiyle yıllarımızı ziyan ettiğimiz o günlerde biz Taksim'deki Opera Binasını 2019 
yılında temelini attık, 2021 yılında bitirdik arkadaşlar. Ve 2 milyar TL'ye bitirdik. Sizin şu an çöp 
yaptığınız paraya bitirdik. Ve o bitirdiğimiz Opera Binasını biz 2 yılda bitirip hayata geçirdik. Şimdi 
biz şunu istiyoruz yeni dönemde; lütfen bu kentin kentsel dönüşümünü hızlandıralım, bu kentin 
ulaşım sorunlarını gelin birlikte çözelim. Bu kentin KÖY-KOOP gerçeği üzerinden aktarılan… 
Maalesef Denetim Raporuna girdi. Bizzat Denetim Komisyonu Üyesiydim, yazdım. “Yanlış 
gidiyoruz.” dedik. Dediler ki Sayın Başkan; “Mikrokrediler gelecek Kooperatiflere.” Biz ne bilelim 
bu mikrokrediler Kooperatiflere gelecek zannettik. Meğersem bir kooperatife gidiyormuş 
mikrokrediler. Bunlar… Lütfen ifadelerimi yanlış anlamayın. Bunlar Sayıştay Raporlarına konu 
olmuş gerçeklikler. Şimdi bu gerçeklikleri bu Mecliste konuşacağız ki kayıt altına alacağız ki 
önümüzdeki 5 yıl boyunca bu hataları tekrar etmeyelim. Sayın Başkan'ın bu yolun… Yeni çıktığı bu 
yolda ona ışık tutsun. Şimdi yine bir sorunumuz var Sayın Başkan. O da malumunuz 1/25000’lik 
Planlarımız. Malum, 3194 sayılı Belediye Kanununun Yönetmeliğinin 17. maddesine göre biz 
12/09/2012 pardon, 29/11/2018’de biz 1/25000’lik Planlarımızı yaptık. Bunların Nazım İmar 
Planına dönmesi gerekiyordu. 5 yıl süre doldu. Ne zaman doldu? Geçtiğimiz Kasım ayında doldu. 
Gerçi Başkan’ın ortaya koyduğu vizyon projesi de beni çok memnun etti. “Kentin 1,5 yıl içerisinde 
1/25000’lik Planlarını bitireceğim.” diyor. Biz AK Parti Grubu olarak açık çek veriyoruz. Bu 
planların tüm süreçlerine destek vermeye hazırız. Ancak Sayın Başkan, üst ölçekli planlara uyumak 
zorunda bu planlar. Bu, her Mecliste bu konu olduğunda sıkılmadan dile getirdik. Dedik ki; “Üst 
ölçekli planları yapma etkisi Çevre ve Şehircilik Bakanlığında.” Ve Çevre ve Şehircilik Bakanlığı 
bu kentin 1/100000’lik Planlarını yaptı. Sayın Aziz KOCAOĞLU döneminde Sayın Bakanlığımızın 
Bürokratlarıyla, o günkü Sayın Belediyemizin Genel Sekreteri ve ilgili bürokratları ortak bir 
protokole imza attılar. Neydi bu protokol? 104 maddede bir itirazı vardı İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin. 104 maddenin 100’ünde uzlaşma sağlandı Sayın Başkan. 4 madde üzerinde… Ki 
bunlar kamu yatırımlarıydı. Müzakereler… O 4 maddeyi şerhle bıraktılar.  Ve bu anlaşma metninin 
temelinde ne vardı? İzmir Büyükşehir Belediyesi 1/100000’lik planlara açtığı davadan 
vazgeçecekti. Geçti mi? Geçmedi Sayın Başkan. Eğer biz bu kenti büyüteceksek, eğer biz bu kentin 
sorunlarını birlikte çözeceksek, Devletin Kurumları arasında bu ikilikçi tavrı ortadan kaldırma 
zamanıdır bu dönem. Eğer bunu başarabilirsek yaşadığımız kent deprem riski altında olmaktan 
kurtulur hale gelir. Eğer bunu başarabilirsek bu kentin insanları ekonomisiyle, ulaşımıyla daha 
yaşanabilir bir İzmir elde etme şansı bulur. Peki ne oldu? Bugün o maddeye imza koyan Genel 
Müdür daha hâlâ Genel Müdür. Bugün o maddeye imza koyan Çevre ve Şehircilikteki 
arkadaşlarımız daha hâlâ görevdeler. O gün Belediye adına imza koyan Genel Sekreterimiz yok. 
Belediye adına o gün imza koyan ilgili Genel Sekreter Yardımcımız da… Beraber çalıştık, Suphi 
Bey de ayrılmış, o da yeni ayrıldı. Sayın Başkan gelin, bunları çözelim. 1/25000’liği üst ölçekli 
planlara uygun hale getirelim. Gelin 1/100000’lik planlarımızı bu kentin gelişimine 50 yıllık, 30 
yıllık vizyonuna, hatta 100 yıllık vizyonuna uygun hale getirelim. Bunu yapmış bir plana uygun 
1/25000’liği hazır hale getirelim. Zaten şu an 1/25000’liğimiz yaklaşık 6 aydır açıkta havada. 
Jeolojik Etütleri tamamlandığı bilgisi var, bu anlamda artık yetki sizde. İlgili Komisyonlarımıza 
havale edip hızlı bir şekilde 1/25000’liği 1/100000’liğe, Bakanlıkla bir kontak sağlanacaksa 
sağlamaya hazırız. Hamza Bey, vekillerimiz, bu konuda geçtiğimiz dönemde çok destek verdi. Bu 
Meclis Kürsüsünde Sayın Tunç SOYER Hamza Bey’e en az 4 kere, 5 kere teşekkür etti. Bütün 
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bunlara baktığımızda Değerli Arkadaşlar, biz geçmiş dönemin popülist, yanlış, romantik ve 
gerçeklikten uzak faaliyetlerinin altını bir kez daha çizmek istedik. Mesela EXPO Alanı.           
Sayın Başkan samimiyetle söylüyorum; “Ne olur öncelik yapın.” Yani 2026'da EXPO anlaşmamız 
var, bir EXPO’ları belirledik Yeşildere'de, davası sürüyor. Bazı davaları mülkiyet sahipleri kazanmış 
durumda. Orada 7 mahalledeki insanları mağdur ettik. Çok üzülüyorum, o bölgenin Meclis 
Üyesiyim. Lale Mahallesi, Vezirağa insanları çok ucuz paralarla kamulaştırıp evsiz bıraktık Değerli 
Arkadaşlar. Ve “Yapmayın” dedik, “Etmeyin” dedik. “Bu EXPO Alanını buradan başka bir alana 
koyalım.” dedik. Zaten ilk başladığımızda Pınarbaşı'nda yapacağını söylediği EXPO Alanını, 
ilerleyen günlerde bir anda popülist bir anlayışla Yeşildere’ye döndü. Peki, burada plancı 
arkadaşlarımız var, bu işi bilen mimar arkadaşlarımız var. Acaba biz mi yanlış biliyoruz, biz mi 
yanlış bakıyoruz? Bir değerlendirsinler. 3 emsalli EXPO Alanı olur mu yahu? 3 emsalli, 3 emsalli 
Değerli Arkadaşlar, plan değişmedi. 2000 yılında yapılan planda tadilat yaptılar. Ve Konak 
Belediyesine sorma nezaketi bile göstermediler. 1/1000’lik, 1/5000’lik yapma etkisi kapsamı 
içerisinde bu Belediye Meclisinden geçirdiler. Peki, “EXPO” diyorsunuz, bir de “Botanik EXPO.” 
Yani “Yeşil EXPO”, 3 emsal. Peki, o EXPO bitince bu 3 emsalli ticari yapılar ne olacak? Nasıl inşa 
edeceksiniz? Neye dönecek? Belirsizlik. Yahu gelin bunu el birliğiyle doğru bir metoda tutturalım. 
Yine Sayın Başkan çok fazla vakit aldım, farkındayım. Esasında çok daha uzun konuşabilirim. 
Ancak hem malum Faaliyet Raporunun ortaya konulan eksiler ve yanlışlar sizin döneminizi 
kapsamamakla birlikte, hem de ilk Meclis olmanın, ilk Faaliyet Raporu olmanın, sizin döneme ait 
olmamanın etkisiyle son kez şunu söylemek isterim; Biraz önce söylediğimiz her şey, size 
samimiyetle Cumhur İttifakı Grubu tarafından ortaya konmuş bir brifingdir. Geçtiğimiz dönemin 
birçok yanlışlarını somut belgelerle ortaya koyduk. Acil sizden bu kentli olarak İZBETON 
rezaletinde sorumlulardan hesap sormanızı istiyoruz. Bu sorumlular en yakınınızdaki bulunanlar 
dahi olsa ortaya koyma iradenizi göstermezi isteriz. Çünkü şehrin her yerinde “samimi ve dürüst” 
pankart… “Başkan” pankartını siz astınız. Bunu bu şehrin bir seçmeni olarak, bu şehirde yaşayan 
bir insan olarak talep etme hakkım var. Şehr-i Emin’den talep ediyoruz. Diyoruz ki; İZBETON’da 
yetki aşımı yapanlar, İZBETON’da evrakta sahtecilik yapanlar, İZBETON’da Kooperatifte yetkisini 
aşarak, Kooperatif Başkanı olup o gün görevini yapanlar, bugün başka bir siyasi partinin başında 
olanlar, kim sorumluysa Değerli Arkadaşlar, bu kentin İZBETON’unu bugün çekleri vurur hale 
getirdi. Bu kentin İZBETON’unun aldığı… Bizim oybirliğimizle, biz oybirliğiyle verdik o yetkiyi 
İZBETON’a. Yetki aşımı yapmıştır. Tüm evrak ve belgeleri veririz. Şimdi ben Sayın Başkan'dan ilk 
icraatını bekliyoruz, AK Parti Grubu olarak. Yani Dürüst Başkan’dan İZBETON’la ilgili ne 
yapacağını samimiyetle bekliyoruz. Son tavsiyemiz şudur; biz Sayın Tunç SOYER'e biraz önce 
dedim ya; “Romantik” dedik, “Hayalperest” dedik, samimi bulmadığımızı söyledik. Ben son Bütçe 
Toplantısında bir konuda kendisinden özür diledim. Dedim ki; “Sayın Başkan daha hâlâ 
romantiksiniz.” Eşiniz bundan mutludur. “Daha hâlâ hayalperestsiniz ama samimi değilsiniz.”          
Siz samimi bir insansınız. Ama bu kadar yapacak bir şey yok. “Sorununuz şurada yatıyor.” dedim. 
“Beraber yürüdüğünüz danışman kıldığınız arkadaşlarınızı değiştirin, yola çıktığınız, birlikte 
yürüdüğünüz bu insanları gözden geçirin.” Size de naçizane tavsiyem, o gün Sayın Başkan'a duran, 
yanında duran Milletvekili Murat Bey gibi birçok arkadaş bugün sizin yanınızda duruyor, dikkat 
edin. Çünkü İZBETON’un başına Genel Müdür atamalarına kadar bütün bu Kurumlarda 
sorumlulukları var, yanlışlıkları var, bu kente hesap vermeleri gerekir. Yine şunu söyleyeyim, 
Belediye şirketlerimizin son durumunu da arz edeyim size. Ona göre değerleyin. Mesela, 
Belediyemizin “Grand Plaza” diye bir şirketi var, hepimiz biliriz, hepimiz onun kafelerine 
gitmişizdir, oturmuşuzdur. Yamanlar suyu ona bağlıdır, su alırız. Bu şirket bunun için kurulmuştur. 
Peki biz ne yaptık bu şirketi? Bu şirketi kenara çektik, zarar ediyor. İZDOĞA'da bir şirket var. 
İZDOĞA'nın başında kim vardı, kim yoktu zatıaliniz bilir, şu an bırakmışlar. İZDOĞA niçin 
kurulmuş bir şirketti? İzmir Körfezi'nin temizliği ile ilgili kurulmuştu. İlerleyen yıllarda 
İZSU’muzun müşavirlik hizmetini veren bir şirketti. Sonra, son 4 yılda bu şirket Tiyatro 
Sanatçılarımızı alır oldu. Yani Şehir Tiyatrolarımız. Baktık su fabrikasını da aldı. “Yahu Yamanlar 
orada duruyor, niye veriyorsunuz?” dedik, anlamadık. Sonra baktık Göl Gazinosu'nu da aldı. Yani 
Göl Gazinosu da o şirkette, ben bildireyim. Yani İzmir'in simgesi, Göl Gazinomuzu da biz o şirkete 
verdik. Yani biz… Anlamadım, İZDOĞA maşallah yani turizmden başladı, kafeteryacılığa, su 
fabrikasına kadar dönüşen bir şirkete dönüştü. Yine “İZTARIM” diye bir şirketimiz vardı, amacı 
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belli. Bayındır'da kurduk, bugün “Süt Fabrikası” dediğiniz tesisle ilgili. Sonra baktık, ona da 
kafeleri vermeye başladık. Yani tarımcılıktan herhalde kaynak sıkıntısına düştüler, kafe işlerine 
girdiler. Sayın Başkan yeni dönemde şirketlerimiz lütfen kuruluş amaçlarına uygun ilerlesinler. 
Sayın Başkan yeni dönemimizde lütfen şirketlerimiz zarar eden halden çıksın, kâr eden hale gelsin. 
Bugün Merkezi Hükümet payını %96 alan bir Belediyeyiz biz. Yani hiçbir zaman İller Bankası payı 
azalmadı, hiçbir zaman gelirinde kayıp yaşamadı. Ama malumunuz ki büyütmek zorundayız. 22 bin 
işçiyle başladıkları Büyükşehiri 33 bin işçiye çıkardılar. Bu anlamda bu maliyet yükü her geçen gün 
sizin omuzlarınızda.5 milyar TL başladıkları borcu 25 milyar TL'ye çıkardılar. Buna rağmen Dünya 
Bankasından tam 130 milyon Dolar krediyi İzmir'e çıkmasını sağladık. Ve bu kredi çok kıymetli bir 
kredi. Yağmur suyunu ayrıştırmada kullanılacak. Keşke zamanında popülist politikalarla 
ıskalamasalardı, belki biz 30 milyon Doları bugün kentsel dönüşümümüzde kullanacaktık. Ancak 
artık elzem olmuş yağmur suyu ayrıştırmasında kullanıyoruz. İşte tüm bu anlattıklarımız ışığında; 
Önümüzdeki 5 yılın yaşadığımız geri dönük 5 yıldan daha iyi olmasını, önümüzdeki 5 yılın bu 
kentin sorunlarının çözüldüğü, bu kentin insanının artık her yağmur yağdığında bu kentte ne olacak 
korkusunu yaşamadığı, trafikte sıkıştık derdi olmadığı, deprem olduğunda… Bugün de oldu, en 
ufak sallantıda, “Acaba benim bir yakınımın başına bir şey geldi mi?” demediği bir kentte yaşamak 
istiyoruz. Cumhur İttifakı olarak, AK Parti olarak bu anlamda bu vizyona destek vermeye hazırız. 
Ancak yine ifade ediyorum; Geçtiğimiz dönemdeki yaptığımız desteklere rağmen, ortaya çıkmayan 
eserler karşısında üzüntümüzü ifade etmek istiyorum. Daha hâlâ Mürselpaşa'da battı-çıktının her 
türlü imkânını sağladık, daha hâlâ ihale sürecini bekliyoruz. Bunun gibi birçok alanda destek 
verdik. Yeşillik Caddesinde yerin tahsisini sağladık. 3 yıldır orada bir köprülü kavşak bekliyoruz. 
Biz bunları yapmaya hazırız da, karşılığında icraat bekliyoruz. Sayın Başkan, Değerli Meclis, 
dinlediğiniz için teşekkür ederim, saygılar sunarım. (38 dakika 5 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ'a teşekkür ediyoruz. Adalet ve Kalkınma Partisinin 
görüşlerini bizimle paylaştı. Bahadır Bey söz alacak mısınız efendim? 
BAHADIR ALTINKESER: Çok kısa, çok kısa… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun, buyurun. 
BAHADIR ALTINKESER: Ben de bir söz alayım. Fazla da vaktinizi almak istemiyorum. 
Kıymetli Başkan, Sayın Meclis saygıyla, sevgiyle selamlıyorum. 31 Mart seçimleri sonrası yeni 
seçilen Başkanımız ve Meclis Üyelerimizi tebrik ediyorum, başarılar diliyorum. Belirtmek isterim 
ki Milletimizin iradesine seçimler sonucunda saygımız sonsuzdur.  Üstlenmiş olduğumuz görevi en 
iyi şekilde yerine getireceğimizden, verilen vaatlerin ve sözlerin gerçekleştirilmesi hususunda 
İzmirli Hemşerilerimiz adına üstümüze düşen sorumluluğu yerine getireceğimizden kimsenin 
kuşkusu olmasın. Sayın Başkan, şu anda 2023 Yılı Faaliyet Raporunu konuşuyoruz. Öncelikle kendi 
koyduğu hedeflere ulaşamayan bir Belediye başarılı mıdır? Ben, Cumhuriyet Halk Partisinin 
Faaliyet Raporunu hayretle dinledim. Öyle bir pembe tablo çizildi ki zannedersem aynı İzmir’de 
yaşamıyoruz. Biz başka İzmir’de yaşıyoruz, kendileri başka İzmir’de yaşıyor herhalde. Bu raporda 
bir projeden, başarıdan bahsetmek söz konusu değildir. Bu raporda konuşulacak tek şey, İzmirli’nin 
mağduriyetidir. Baktığın zaman, “Körfezde 3,5 yıl sonra denize girilecek.” dendi. Bırakın denize 
girmeyi şu an Körfez’in yanından geçmek bile söz konusu değildir. Daha önce biliyorsunuz 
Bayraklı’dan geçerken körfez kokardı, şimdi Konak, Alsancak hatta Güzelyalı’da bile sahilde 
ailenizle oturmanız söz konusu değildir, kötü kokudan dolayı. “Trafik sorunu çözülecek.” dendi, 
trafik sorunu her geçen gün artmakta ve bir çözüm önerisi de sunulmamaktadır. “İzmir demir 
ağlarla örülecek.” dendi, demir ağdan söz konusu… Bahsetmek söz konusu değildir. “Altyapı 
sorunu bitecek dendi.” her yağmur sonrası İzmirli maalesef felaketle karşı karşıyadır. En basiti 
Konak Tüneli’nden uçan yola çıkıyoruz. Siz “Homeros” diyorsunuz, biz “uçan yol” diyoruz. 
Oradan çıktığımız zaman otogara bağlanacak olan Onat Tüneli, 2017’de inşaatı başlanılan 5 
kilometrelik tünel, maalesef 7 yılda bitirilememiştir. Belediyemizin verdiği bilgiye göre de henüz 
%50’si tamamlanma aşamasındadır, 2025 yılında biteceği taahhüt ediliyor; ama daha önceki taahhüt 
süresine de uyulmadığı için bu da çok inandırıcı gelmiyor. Deniz kenti olan İzmir’de deniz 
ulaşımında da başarısızlık zaten aşikârdır. Bitmeyen yollar, köprüler, alt geçitler, üst geçitler 
vesaire… Ama en önemlisi de maalesef çarpık kentleşme. Artık bu bizim için çarpık kentleşme ve 
gecekondu sorunu utanılacak boyutlara gelmiştir İzmir’de. Mesela benim iş yerim Işıkkent’te, şehir 
dışından misafirlerimiz geliyor. Gündüz ticareti yaptıktan sonra kendilerini şehir merkezine 
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götürüyoruz, misafir etmek istiyoruz İzmir’de. Gideceğimiz istikamet neresi? Kamil Tunca Bulvarı. 
Otogar’dan Kamil Tunca’ya bağlandığın zaman içler acısı bir manzara. Biz maalesef o tabloyla… 
Şöyle söyleyeyim; “İzmir gerçekten çok güzel, Akdeniz’in İncisi olarak hayal edilen bir şehir 
İzmir’e hiç gelmemişseniz.” Ama bugün Şanlıurfa Akçakale’den gelen benim müşterim bize acıyor. 
“Akçakale’yi görün, İzmir’e bir daha gelmezsiniz.” diyor. Biz artık gelen misafirlerimizi şehir 
merkezine götürürken gece trafiğe çıkmayı uygun görüyoruz. Akşam karanlığında bu tabloyla 
karşılaşılmasın istiyoruz. Bir diğer İzmir’e giriş, hava yoluyla gelecek misafirlerimiz. 
Havaalanından geldikleri zaman Yeşildere’den şehir merkezine gireceğiz, protokol yolu dediğimiz 
yol. Tünele kadar geliyoruz, tünelden sonra baktığınız zamanki manzara yine facia. Sağda Buca 
Çaldıran Mahallesi. Atatürk Maskı’nın olduğu yer, hemen ilerisinde de Konak Lale Mahallesi. 
Gerçekten yaşam şartlarının çok kötü olduğu bir yer. Yanlış hatırlamıyorsam, İZBAN 2010 yılında 
kurulduğu zaman, dönemin yetkilileri, bu manzarayla İZBAN’daki misafirlerimizin, yolcularımızın 
karşı karşıya gelmemesi için trajikomik önlemler almakla ilgili söz aldılar. Birincisi neydi? 
“Çaldıran ve Lale Mahallelerinin önlerine demir levha koyalım, İZBAN’dan geçen, İzmir'e yeni 
gelen insanlarımız bu mahalleleri görmesin.” diye absürt bir uygulama düşündüler. İkinci teklif 
neydi? “İZBAN’nın camlarını görsellerle kaplayalım, bari İZBAN’ın içindeki yolcular dışarıya 
görmesin.” Üçüncüsü ve en vahim olanı da neydi? “Çaldıran ve Lale Mahallelerini beyaza 
boyayaraktan Bodrum görüntüsü verelim, kandırmaya çalışalım.” Baktığın zaman şu an Çaldıran 
Mahallesini biliyordur Sayın Başkan’ım, biz de misafir etmek isteriz kendisini. Gerçekten yaşam 
şartlarının olmadığı bir mahalle. Keşke bu trajikomik öneriler yerine kentsel dönüşümle o 
vatandaşlarımızı hak ettiği bir yaşam şekline kavuştursaydık ve kent estetiğini uygun hale 
getirseydik. Bizim İzmirli olarak sorunlarımız çok, bunları önümüzdeki Meclislerde zaten 
konuşacağız. Ama şu anda İzmirli’nin Sayın Başkan’ım, başı öne eğilmiş bir şekildedir. Biz İzmirli 
olarak, İzmir’de yürürken misafirlerimizi gururla dolaştırmak istiyoruz. Alnımız açık, başımız arşa 
kadar dik olarak İzmir’de gezmek istiyoruz Sayın Başkan. Teşekkür ederim, saygılarımla. (5 dakika 
26 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Çok teşekkür ederiz Sayın Bahadır ALTINKESER’e, Milliyetçi 
Hareket Partisi görüşlerini açıkladılar. Değerli Arkadaşlar, bireysel olarak da söz vereceğim ama 
izin verirseniz Belediye Çalışma Yönetmeliğimizin ilgili maddesi, Faaliyet Raporları görüşülürken 
ve İhtisas Komisyonlarıyla ilgili görüşme yapılırken, Grup Başkanları 20’şer dakika, bireysel söz 
alacak arkadaşlarımızda 10 dakika konuşmayla sınırlandırılması daha önce öngörülmüştür. Söz 
vereceğimiz arkadaşların bu süreyi de dikkate almalarını rica ediyorum. Evet, şimdi sırasıyla söz 
verelim. Hüsnü Bey buyurun. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, ilk önce ben de Çalışma Yönetmeliği 
ile ilgili… Herhalde 5 yıldır bunu defalarca konuşuyoruz. Yine bir kez daha tekrarlayayım bari. 
Şimdi tabii ki o konuşmaların bizim normal gündemlerde oldu zaman Sayın Başkan’ım; ama bugün 
Faaliyet Raporunu görüşüyoruz. Bu Faaliyet Raporu ve Bütçede 2 katına çıkar. Zaten demin Hakan 
Bey’le Grup Başkan Vekilimiz de 38 dakika konuştu, doğrudur. Çünkü hem biz şimdi burada 
ESHOT’u görüşüyoruz hem de İzmir Büyükşehir Belediyesini... Sayın Başkan ben de hepinizden 
özür dileyerek yerimde konuşma yapmak istiyorum. Değerli Arkadaşlar, Değerli Basın, 2019 
seçimlerinde %68 oyla Cumhuriyet Halk Partisi, %38 oyla da Cumhur İttifakı bu Meclise gelmiştik. 
Biz o zaman 54 kişi geldik. Cumhuriyet Halk Partisi ve İYİ Parti Grubu da 122 kişiyle gelmişti. 
Aramızda 20 puan fark olmasına rağmen sayı olarak biz 54’tük, Büyükşehir Belediyesinde ve 
Cumhuriyet Halk Partisi o zamanki Millet İttifakınızda 122 kişiydi. Bugün sayı çok… Tamamen 
değişti. Bunun sebebi de siyasi partilerdeki bu seçim sistemiyle ilgili. Belediyeyi aldığınız zaman 
küçük bir Belediye bile alsanız… Yani örneğin diyelim ki Foça ya da Kınık ya da Karaburun gibi                      
3 Meclis Üyesi birden fazla geliyor. Bundan dolayı ben yine bir hatırlatma yapmak istiyorum. 
Bizim 44 kişi… 44 mü bizden sonra Hakan 45’miyiz toplam?  
HAKAN YILDIZ: Belediye Başkanı ile 45. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Evet 45, Meclis Üyesi olarak Büyükşehir’de 5 yıl boyunca burada dilimizin 
döndüğünce bu kent için İzmir Büyükşehir Belediye Başkanımıza… Bizim de hemşehrimiz 
Karşıyakalı. Ben Foça Meclis Üyesiyim ama bu dönem… Her türlü, demin Grup Başkan Vekilimiz 
söyledi, destek olacağız. Değerli Arkadaşlar, sayısal olarak hiçbir önemi yok. 1965 Seçimlerinde 
burada hepiniz de iyi bilirsiniz, Sayın Başkan’ım siz özellikle çok daha iyi bilirsiniz. O dönem 
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Türkiye İşçi Partisi, Türkiye Büyük Millet Meclisine girdiği zaman 15 kişiyle Türkiye’deki 
siyasetteki siyasi yelpazeyi değiştirmişti. Ve Cumhuriyet Halk Partisi 1965’ten sonra ortanın solu 
kelimesini kullanmaya başlamıştı. Bundan dolayı bizim burada 44 kişi veya 45 kişi olmamızın çok 
fazla bir önemi yok. Biz burada bu kent için, bu ülke için, hemşehrilerimiz için elimize gelen                   
her şeyi yapacağız. Değerli Arkadaşlar bugün neyi görüşüyoruz? Faaliyet Raporunu görüşüyoruz. 
31 Mart öncesi, yani sanırım 20 Şubat’ta İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı ve İzmir’deki tüm İlçe 
Belediyeleri adaylarını listeler verildi. Ve o gün zaten bu kentteki Faaliyet Raporları için 
Cumhuriyet Halk Partisi Genel Başkanı, Cumhuriyet Halk Partisi Parti Meclis Üyeleri, Cumhuriyet 
Halk Partisi MYK’sı zaten geçersiz oy verdi. Dedi ki; “Siz kardeşim bu işi beceremiyorsunuz. Biz 
sizi değiştiriyoruz. 4 arkadaşımız kaldı, 4 arkadaşımızın birisi sonra tekrar oldu. Burada ne oldu 
Sayın Başkan’ım? 
SALONDAN: Partiyi konuşmuyoruz. Faaliyeti… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Partiyi konuşmuyoruz, Faaliyeti konuşuyoruz. Arkadaşlar konuştuğum 
tamamen faaliyet. Hiç merak etmeyin ben… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… Özür dilerim Hüsnü Bey. Konuşmacının 
sözünü kesmeyelim bir de söz alarak konuşursak memnun olurum. Buyurun. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Şunu söylemeye çalışıyorum Sayın Başkan’ım; “Sonuçta halkın önüne çıktık, 
halkın önünde de biz yine Türkiye’deki birçok ilde oldu gibi İzmir’de 2. parti olduk ve burada 
muhalefet yapmaya devam edeceğiz.” Tekrar söylüyorum, demin söylediğim olay siyasi falan değil 
arkadaşlar. Yani kendi partiniz burada geçersiz oy verdi ve tekrar gösterildi, Belediye Başkanları da 
zar zor seçimi kazandı. Değerli Arkadaşlar, bu 1984 yılından beri yani İzmir Büyükşehir Belediyesi 
olduğundan beri Aziz KOCAOĞLU… Daha doğrusu Burhan Ağabey, Burhan ÖZFATURA, Yüksel 
ÇAKMUR, Aziz KOCAOĞLU ve Tunç SOYER dönemi yani 1, 2, 3, 4 ve 5. Başkanımız olacak 
Cemil TUGAY Bey. Değerli Arkadaşlar, Burhan Ağabey bu kentin birçok işini yaptı, alt yapısını 
yaptı. Hemen hemen yani bizim bildiğimiz “Büyük Kanal Projesi”nden tutun, birçok projeyi 
Burhan Ağabey döneminde bu kentte yapıldı. Yine aynı şekilde Yüksel ÇAKMUR olsun, bizim 
dostumuz, ağabeyimiz, çok da severim, görüşürüz de hâlâ. Bu kentin bulvarlarını açtı, çok büyük 
parklarını yaptı. Aziz Bey hayatının bence en güzel döneminde, Türkiye’nin en güzel döneminde 
Belediye Başkanlığı yaptı 15 yıl. Onu ben geçen Mecliste burada Sayın Tunç SOYER Belediye 
Başkanımız varken de söylemiş idim. Türkiye’deki ekonomik olarak en iyi dönemleriydi, 
gerçekten. Hem politik olarak, hem dünyada, hem Türkiye’de en iyi dönemlerde Belediye 
Başkanlığı yaptı. Demin, Hakan Bey söyledi. Orada çıkarmış kaç milyar dolar o dönem bütçe 
olarak kullanmış ve daha sonra…  Ama bizim geçen dönemde 5 yıl boyunca Belediye Meclis 
Üyeliği yaptığımız dönemde de gerçekten de Türkiye’de ve dünyada ekonomik krizden tutun, işte 
Pandemisinden ve Türkiye’deki 2 büyük deprem, birisi İzmir’de olmak şartıyla yaşadık ve sıkıntılı 
zamanlar geçirdik, burada yine de bu kendi için bir şeyler yapmaya çalıştık. Değerli Arkadaşlar, 
Değerli Basın, kentimizde demin Milliyetçi Hareket Partisi Grup Başkan Vekilimiz söyledi. 
Doğrudur, bu kent gerçekten de geçmişte çok koku içinde geçiyordu. Biz de bu kokuyla ilgili AK 
Parti Grubu olarak geçen dönemlerde körfezi dolaştık, tekneler tuttuk, dolaştık orada da siz de 
izlemişsinizdir. Fakat son 1 yıldır, 1,5 yıldır biz burada da bunları söyledik. Bu kentteki koku 
birazcık azaldı. Hatta biz bu kokuyu, “bu kent koku var” derken o günkü arkadaşlarımız, yetkili 
arkadaşlarımız, “bu kent kokmuyor.” demişlerdi. Daha sonra bütün billboardlara afişler koyarak “bu 
kentteki koku % 90 azalmıştır.” diye ve bunu kabul etti. Değerli Arkadaşlar, yine çöp konusunu 
konuşursak… Aslında demin ilk önce Cumhuriyet Halk Partisi Grup Sözcüsü Arkadaşımız, Değerli 
Meclis Üyemiz konuşmasında bir kentin, yani bir Belediyenin bildiğimiz böyle Belde Belediyesinin 
rutin yapacağı işleri bahsetti. Gerçekten de isterdik ki… Yani orada bir ne var? 2 tane büyük proje 
var, bunlarında hepsi gecikmeli oldu. Yine Buca Metrosu başlandı ama ne aşamadadır? Ama öteki 
taraftan Narlıdere Metrosu da yıllarca uzadı geçti. Yine Sayın Başkanımız çok iyi bilecek, Cemil 
Başkanımız… Değerli Arkadaşlar, burada ben defalarca söyledim. Özel Kalem tarafında yazılan bir 
Önerge ile bu kentteki biz emsal artışlarını ve “K Bölgesi” gerçi “K Bölgesi” tam olarak Özel 
Kalem’de yazılmadı ama bu emsal artışlarını Özel Kalem’de yazılan bir Önerge ile buraya geldi. Ve 
bizim de Önergemiz vardı. Israr ettik, o Önerge kabul edildi, bizim Önergemiz ret oldu. Belki de 
bizim Önergemiz ki, çok detaylı bir Önergeydi. Şu an hâlâ yine içeride biz bir kez daha verdik, onu 
biraz daha basitleştirerek verdik. Ve mahkemeler tarafından 2 sefer o Önerge… Pardon o Meclis 
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Kararımız, Meclis Kararı iptal oldu. Bizim Önergemiz hâlâ içeride. Sizden rica ediyorum Sayın 
Başkan’ım, yeni çalışma arkadaşlarınıza demin Hakan Bey de söylediği gibi muhakkak büyük bir 
değişiklik yapacaksınız. Bu sizin çalışma sisteminiz, siz nasıl yaparsanız yapın bizim buna diyecek 
herhangi bir şeyimiz yok; ama Özel Kalem’de hazırlanacak bir önergeyle bu kentin deprem sorunu 
çözülmez, bu kentin imar sorunu çözülmez, bu kentin birçok sorunu Özel Kalem’de yazılan 
önergelerle çözülmez. Bunu biz defalarca söyledik ve üstüne basa basa bunu söylüyoruz Sayın 
Başkan. Yine bakıyorsunuz bugünden itibaren… Yani biz bugün burada İzmir Büyükşehir 
Belediyesi Faaliyetini konuşuyoruz ama aslında bu kenti konuşuyoruz. Yani İzmir Büyükşehiri 
konuşuyoruz, tamamını konuşuyoruz, sınırlarının tamamının içindeki çalışmaları konuşuyoruz. 
Belediye Başkanlarımızın hemen hemen çoğu hepsi ağlama duvarına başladı. İşte borç var, şu var... 
Arkadaşlar, İzmir’de en küçük Belediye’de bile 20 ile 50 arasında aday adayı vardı. Herkes bunu 
biliyordu. Siyasi partide üyesiniz ve bizim arkadaşlarımız da gelseydi, “Biz enkaz devraldık.” 
deseydi ben onlara da karşı çıkardım. Ve bu şekilde Türkiye’de, bu şekilde Belediye Başkanı adayı 
oluyorsanız çıkacak tabloyu da sizin bilmeniz lazım. Eğer ki bir kente, bir Beldeye adaysanız, 
Belediye Başkanı adayıysanız oranın bütün işleyişini bilmeniz gerekir. Belediyenin ne olduğunu 
bilmeniz gerekir. Yani, “Bu kadar borç var, şu kadar borç oldu.” gibi bugün de ağlama duvarına 
dönmesini de ben anlamış değilim. Yine gerçekten de, ben bunu çok yakın dostlarıma dahi bile 
söyledim. Giderayak arkadaşlar, insanları işe alıyorsunuz ve bu insanları da mağdur ediyorsunuz. 
Bu insanlar çünkü ailesine gidiyor, iş sahibi olduğunu söylüyor ve daha sonra yeni gelen Belediyede 
bir şekilde ya onları işten çıkarıyor ya başka bir şey yapıyor. Bunu da ben yakıştıramıyorum. Bir 
sosyal demokrat düşüncesi olan Belediyeler için. Değerli Başkan, Sayın Hazırun, temennimiz, 
temennimiz İzmir’deki büyük bir çöp sorunu, esasen koku sorunu, ulaşım konusuna zaten 
Kardeşimiz Hakan Bey girdi. Ama önümüzdeki günlerde Sayın Başkan biz her türlü, her desteği 
sizin yanınızda olacağız. Ama lütfen ne olursa olun, bizim Çiğli ve Foça’daki de aynı şekilde, o tam 
Foça’nın girişinde çöp dökülüyor hâlâ, bir vahşi depolama gibi. Bunları da bir an önce önünde 
geçilirse minnettar olacağız. Sizinle burada 5 yıl en iyi şekilde çalışmayı umuyoruz. Bu kente 
hizmet etmeyi umuyoruz, sizinle beraber yol yürümeyi düşünüyoruz. Demin bütün arkadaşlarımızın 
da söylediği gibi iyi günde, kötü günde yanınızda olacağız. Ama yanlış işte karşınızda olacağız, 
düşüncelerimizi söyleyeceğiz. Size yanlış yaptırmamaya çalışacağız. Hepinizi sevgi ve saygıyla 
selamlıyorum. (10 dakika 20 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Çok teşekkür ediyoruz. Bir söz daha vereceğim. Buyurun, 
buyurun efendim lütfen. 
UĞUR İNAN ATMACA: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, ilk kez söz aldığım için kendimi 
tanıtmak isterim. Uğur İnan ATMACA, Gaziemir Belediyesi Meclis Üyesiyim. Sayın Başkan, 
Cumhuriyet Halk Partisi Grup Sözcüsü, kentsel dönüşümle ilgili bazı verileri ifade etti; ama biz 
bunların eksik olduğu kanaatindeyiz. Bunlara bazı ilaveler yapmak istiyorum. İzmir’in yapı stoku, 
yaklaşık olarak 903 bin civarında. Bunu bağımsız bölüme tevil edersek, 2 milyon 550 bin civarında 
açık kaynaklardan edindiğimiz verilere göre bir yapı stokumuz var. Uzmanların ifadesine göre                  
üçte ikisinin depreme dirençli olmadığı ifade ediliyor. Dolayısıyla bu da 1 milyon 700 bin civarında 
bir bağımsız bölüme tekabül ediyor. Şimdi bu noktada İzmir Büyükşehir Belediyemizin kentsel 
dönüşümle olan imtihanına bakmak istiyorum. 6 tane kentsel dönüşüm bölgemiz var.                    
248 hektarlık bir alanda ve toplamda dönüştürülmesi hedeflenen miktar 33 bin bağımsız bölüm. 
Şimdi bunu 1 milyon 700 bin bağımsız bölüme oranladığımız zaman %2’ye tekabül ediyor. 
Dolayısıyla bu gerçekten çok yetersiz bir rakam. Üstelik bugüne kadar, 15 yıl süreç içerisinden 
bahsediyorum. İzmir Büyükşehir Belediyemizin dönüştürdüğü konut sayısı en son Örnekköy’deki 
190 tane hariç 960, artı 190’ını da eklersek toplamda 1150 konut. Yani 15 yılda dönüştürebildiğimiz 
konut sayısı sadece bu. Bunun nedenlerini araştırmamız gerekiyor. Bununla ilgili bir “Kentsel 
Dönüşüm Strateji Belgesi” ortaya koymamız gerekiyor Sayın Başkan. Bununla ilgili Grubumuz 
gerekli çalışmaları yapıyor. İnşallah önümüzdeki günlerde önerge haline getireceğiz. Şimdi kentsel 
dönüşümü gerçekleştirdiğimiz 2 tane kanun maddemiz var. Bir tanesi, 5393 sayılı Belediye 
Kanununun 73. maddesi, diğeri de 6306 sayılı Afet Riski Altındaki Alanların Yapılması Hakkındaki 
Kanun. Buna ilave olarak üçüncü bir yöntem kullanılabilir, planla dönüşüm. Yani biraz önce Grup 
Başkan Vekilimiz de bahsetti. Eğer biz İzmir’in planlarını ivedilikle güncelleyebilirsek, alt ölçekli 
ve üst ölçekli planlar arasındaki uyumsuzlukları giderebilirsek, zaten birçok bölgede planla kendi 
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kendine dönüşüm sağlanmış olacak. Sayın Başkan, Değerli Arkadaşlar, kendi bölgem olduğu için 
Aktepe-Emrez Kentsel Dönüşüm Bölgesine ayrı bir parantez açmak istiyorum. Aktepe-Emrez, 
toplam 10 bin bağımsız bölümlük bir dönüşüm alanı. Maalesef 2012’den bugüne kadar bölgenin 
planları halen yapılmış durumda değil. Yani şu anda yürürlükte olan, 80’li 90’lı yıllardan günümüze 
gelen gecekondu ve imar ıslah planları. Sadece Milli Emlak’tan devraldığımız alanda iki tane 2348 
ada ve 2349 ada olmak üzere, yani “1. Etap ve 2. Etap” diyebileceğimiz 2 tane adanın 1/5000 
ölçekli ve 1/1000 ölçekli planları yapıldı. Bölgenin bütününde maalesef bütüncül imar planları 
yapılmadı. Şimdi bölgenin yapılabilmesi, kentsel dönüşümün sürdürülebilmesi için inanın size şu 
anda bir kaynak sunsak “3. Etap’ı başlayın.” desek elinizde 3. Etap’ı başlayacak bir alan yok. 
Maalesef bu böyle. Bu noktada kentsel dönüşüm kaynaklı ve planların yapılmaması kaynaklı 
Aktepe-Emrez bölgemizde doğalgaz problemi yaşıyor yurttaşlarımız. Altyapı sorunları yaşıyorlar. 
ATM yapmıyor, bankalar ATM getirmiyor Sayın Başkan. Ve kapalı pazar yeri çok ciddi bir sıkıntı. 
Ayrıca, bu 2348 adanın kenarında Altan Aydın Caddesinde maalesef zemin sorunları var. Bu zemin 
sorunlarından kaynaklı olarak da 4 şeritli yolun iki şeridi inşaat alanına göçmüş durumda. Bu çok 
uzun bir süredir bu şekilde duruyor ve insanlarımızın can güvenliğini de tehlikeye atıyor. Çünkü 
yolun karşısında da birtakım yapı adaları var ve oradaki yurttaşlarımızın da bu konuda çok ciddi 
sıkıntılar çektiğini biliyoruz. Ayrıca yine bu 5393’ün 73. maddesiyle ilgili bir anekdotu, bir detayı 
vermek istiyorum. Bu kanun maddesine göre kentsel dönüşüm yaptığınız yerde %100 uzlaşı 
sağlamak zorundasınız. Şu anda Aktepe-Emrez’de Muhtarlardan aldığımız, vatandaşlarımızla 
görüştüğümüz, alabildiğimiz bilgi %5’i geçmediği noktasında. Dolayısıyla bu kentsel dönüşümün 
yürüyebilmesi için, bölge halkımızın hakettiği koşullara ulaşabilmesi için, bu uzlaşı koşullarının 
tekrar gözden geçirilmesine ve Aktepe-Emrez konusunda, başta Aktepe-Emrez olmak üzere diğer 
bütün kentsel dönüşüm bölgelerinde elde ettiğimiz verileri, bilgileri Grup Başkan Vekilimizin ve 
diğer arkadaşlarımızın belirttiği gibi sizinle paylaşmaya hazırız, teşekkür ediyorum. (5 dakika 33 
saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Uğur Bey, çok teşekkür ediyoruz konuşmanız için. Buyurun 
efendim. Özür dilerim, değerli konuşmacı arkadaşlarım süreyi biraz daha dikkate alırsanız çok 
memnun olacağım. Buyurun lütfen. 
MEHMET ATİLLA BAYSAK: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyelerimiz, Atilla BAYSAK 
Karşıyaka. Sayın YILDIZ haklı olarak Türkiye’de her şeyi döviz bazında hesaplamamız gerektiği 
için hem bütçe, hem de borçlardan dolayı döviz bazında da bahsetti. 2019 yılında 5 milyar Türk 
Lirası olan borcumuz, o günkü kurla 900 milyon dolardı. 2024 yılında, bugün, “25 milyara çıktı.” 
dediği borç, bugünkü kurla 780 milyon dolar. 2 dönem arasında 120 milyon dolar döviz bazında bir 
azalma var. Bunun aynı zamanda kullanılan Bütçe’ye göre de oranında %9,5-10 civarında olumlu 
bir gelişme olarak görüyoruz tablolarda. Bunu arz etmek istedim saygılarımla. (48 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın BAYSAK teşekkür ediyoruz. Başkaca söz alan arkadaşımız 
yok. Değerli Meclis Üyelerimiz birlikte görüşmüş olmamıza rağmen Faaliyet Raporlarını ayrı ayrı 
oylarınıza sunacağım. 2023 Yılı İzmir Büyükşehir Belediyesi Faaliyet Raporunun kabulünü 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. Teşekkür ederiz. 
2023 Yılı ESHOT Genel Müdürlüğü Faaliyet Raporunu oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. Teşekkür ediyoruz.  
 
 
VIII. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, şimdi Gündemdeki madde, Toplantıya 
Katılamayan Belediye Meclis Üyelerimizin Mazeretlerinin kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, Meclis Üyelerimizin mazeretlerinin kabulünü… 
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IX. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Son olarak Gündem Dışı söz almak isteyen arkadaşımız var 
mıdır? Olmadığı… Söz istiyorsunuz, buyurun efendim. 
LATİF AYDEMİR: Sayın Başkan’ım, Kıymetli Hazırun, hepinizi saygıyla selamlıyorum. Seçilmiş 
olan tüm arkadaşlarıma görevlerinde başarılar diliyorum. Ben de bu bayram tatili ziyaretlerinde 
teşekküre gelen ve ziyaret ettiğimiz muhtarlarımızın 2060 yataklı Bayraklı Şehir Hastanemizin 
açılmasından dolayı, başta Muhittin Erenler Mahallemiz, Refik Şevket İnce Muhtarlığımız ve Çay 
Mahalle Muhtarlığımızın talebi, azalarımızın ve vatandaşlarımızın ricaları üzerine söz alıyorum. 
Burada yaklaşık 50 bin vatandaşımız yaşıyor. Burada 4 otobüs ESHOT’un çalışması söz konusu. 
Fakat buradan 15 dakikada gidilebilecek bir yere, şu an Halkapınar’a ring yapıldığı için ilgili 
Bürokrat arkadaşlarımızın bunu göz önüne alarak değerlendirmelerini rica ediyorum, Sayın 
Başkanımızdan da. 598, 599, 699, 359 no’lu otobüslerimiz servis yapıyorlar. Fakat 3 dakikada 
gidebilecekleri, 5 dakika içinde gidebilecekleri yer. Dolayısıyla Halkapınar’a gelip tekrar oraya 
gittikleri için yaklaşık 1,5-2 saatte gitmiş oluyorlar. Bu da hem zaman kaybı, hem de israf diye 
düşünüyorum. Ayrıca daha önce Bornova ve Bayraklı’da 2 dönem Belediye Meclis Üyeliği yapmış 
olduğum için burada seçilen Ömer Bey ve İrfan Kardeşimize de başarılar diliyorum. Fakat gündüz 
1,5 milyon nüfuslu, gece 750 bin kayıtlı olan bir yerimizde bayram sabahı bir Meclis Üyesi 
Arkadaşımızın arayıp, Büyükşehir Meclis Üyesi olmamız nedeniyle tabii işin çıraklığı ya da 
acemiliği olmuş olabilir ama ilgili büyüklerimize ulaştığımızda ya da görevli arkadaşlarımıza 
Bayraklı ve Bornova sınırlarında defin olmadığı, dolayısıyla bizler burada insanların 5 milyon 
insanımızın doğumundan ölümüne kadar sorumluyuz. Özellikle Doğançay ve Bornova bölgesindeki 
mezarlıklarımızın kapalı olup, Kemalpaşa ve en yakın ilçelere gönderildiğini. Bununla ilgili eğer ki 
gerek vakıfların Orman, Hazine, Milli Emlak ya da Büyükşehirin arazileri var ise, burada İmar’la 
da görüşülerek ivedi bir şekilde tek katlı değil, iki katlı mezar yerlerinin oluşturulması ivedi bir 
şekilde… Hepimizin bir gün göçüp gideceği yerler oralar ama yarın ben doğduğum, doyduğum 
Bayraklı’da defnedilmek istiyorum ve büyüklerimiz sizler de dâhil belki. Ama şu an yer olmadığı 
ifade ediliyor. Bunu da göz önüne alarak… Son olarak kıymetli vaktinizi fazla almak istemiyorum 
ama bayramı Çeşme’de geçirmiş bir kardeşinizdim. “Birkaç gün seçim yorgunluğunu atalım.” 
dedim. Şöyle bir dolaşmak nasip oldu 1 yıl sonra. Fakat, Alper Çizgekanat Hastanesinin önünden 
tüm dalyanın tamamının sokaklarının darmadağın olduğunu gördüm. Bence bu bize değil oradaki 
yaşayan vatandaşlarımıza ve gelecek olan turistlerimize karşı ve dışarıdan gelen misafirlerimize 
karşı büyük bir eksikliktir. Konu çok… İlk toplantıda nezaketen söz almadım. Ama diğer kalan 24 
mahallemizin 21 Muhtarının emrinde olduğunu bilmelerini istiyoruz. Her toplantıda haklı 
gerekçelerinin takipçisi olacağız. Teşekkür ediyorum. (3 dakika 25 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Ben de çok teşekkür ediyorum. Evet, Gündem Dışı söz almak 
isteyen bir arkadaşımız daha var, buyurun lütfen. 
İPEK KUL: Sayın Başkan’ım, müsaade ederseniz yerimden konuşmak istiyorum. Ben de kendimi 
tanıtayım önce. Bayraklı Belediyesinden Meclis Üyesiyim aynı zamanda İpek KUL. Latif Bey’le 
Bayraklı Belediyesinde beraber görev yapıyoruz. Yanlış anlamadıysam Sayın Başkanımız İrfan 
ÖNAL hakkında acemilik ve çıraklık gibi ifadelerde bulunduğunu… 
LATİF AYDEMİR: Benim demin söylediklerimi yanlış anladınız… 
İPEK KUL: Peki o halde… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Efendim, lütfen karşılıklı konuşmayalım. 
İPEK KUL: Tamam, o halde yanlış anlaşılmış, o şekilde anlaşıldığı için söz almak istedim, 
teşekkürler. (35 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet, çok teşekkür ederim. Değerli Arkadaşlarım, Sayın Basın, 
başkaca Gündem Dışı Söz alacak arkadaşımı göremiyorum.  
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X. TOPLANTI GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bir sonraki Belediye Meclis Toplantımızın 13 Mayıs Pazartesi 
günü saat:18.00’da olduğunu hatırlatıyorum, birleşimi kapatıyorum. Hepinize iyi akşamlar 
diliyorum. Saygılar sunuyorum. 
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